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Uzatvárací protokol kronikárskeho zápisu za rok 2019

Spísané dielo bob vytvorené na základe hodnoverných podkladov, ktoré
obecnému kronikárovi poskytli orgány obce, tunajšie inštitúcie, spolky, organizácie
a združenia, prípadne aj samotní občania obce Rybník.

Kronikár obce konzultoval faktografiu i textové znenie jednotlivých podkapitol
s príslušnými zástupcami subjektov.

Obec Rybník zastúpená svojm štatutárom — starostkou obce Ing. Danielou
Trňanovou MBA potvrdzuje podpisom štatutára a odtlačkom obecnej pečiatky svoj
plný súhlas so znením tohto kronikárskeho zápisu. Obec Rybník sa zároveň
zavzuje k uchovávaniu tohto ročného kronikárskeho zápisu formou samostatného
zvazku, vytlačeného z elektronickej verzie.

Tento záznam sa poskytuje verejnosti formou nahliadnutia do zvazku,
poskytovatelia prístupu sú povinní viest‘ evidenciu nahliadnutí. Samostatný zväzok
je uchovávaný v troch výtlačkoch: na sekretariáte obecného úradu, v obecnej
knižnici a u kronikára doma.

V Rybníku, 14.9.2020

kronikárka obce Ing. Daniela Trňanová MBA

starostka obce

pečiatka obce
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SAMOSPRÁVNY KRAJ: NITRIANSKY
OKRES: LEVICE
REGIÓN: TEKOV
POČET OBYVATEĽOV K 1.1.2019: 1411
ROZLOHA: 2469 ha
PRVÁ PĺSOMNÁ ZMIENKA: rok 1075

STAROSTKA:
Ing. Daniela Trňanová, MBA

KRONIKÁRKA:
Mária Havranová
Schválená OZ č.5/2019 dňa 25.6.2019
Uznesenie Č. 95/6/2019
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Úvod

Rybník je starobylá obec s bohatou históriou umiestnená pod Slovenskou
bránou, kde rjeka Hron pretína výbežky Štiavnických vrchov. Póda je
poľnohospodársky využívaná a je tiež výhodným miestom na pestovanie
viniča. Osobitná je lokalita KRIVIN s významnými druhmi rastlín a
živočíchov. V roku 1993 bola vyhlásená za Štátnu prírodnú rezerváciu o
výmere 54,15 ha.
Najviac obyvateľov hovorí slovensky, ojedinele vedla aj cudziu reč.
Nárečové prvky vzhľadom na vek obyvateľov sa vytrácajú. Obec je
zaradená do regiónu Tekov.

Symboly obce

Významnou vonkajšou prezentáciou obcí a miest sú pečate. Dňa 2.októbra
1995 (Uznesenie č.7/1995) obecné zastupiteľstvo na základe
vypracovaného návrhu schválilo obecné symboly — pečať, erb a zástavu
obce.

Opevnená osada

Od roku 2004 každoročne uskutočňuje Archeologický ústav SAV
(Slovenskej akadémie vjed) v Nitre, v spolupráci s Nemeckým
archeologickým ústavom (RGKDAI) vo Frankfurte nad Mohanom,
systematický archeologický výskum opevnenej osady zo staršej doby
bronzovej v Rybníku. Vo výskume ja záujem pokračovať nad‘alej (z článku
profesora PhDr. Jozefa Bátora Dr. Sc. vedúceho výskumu).

Verejné budovy. pamiatky, objekty

Kostol Najsvätejšej Trojice
Začiatok stavby bol v roku 1767, dokončený a vysvätený bol v roku 1771 za
panovania Márie Terézie. Fara bola postavená súčasne s kostolom a
opravená v rokoch 1995-1 999.

Kaplnka svätého Jozefa z roku 1856 je v cintoríne. Rekonštrukciu
inicioval banskobystrický biskup a prvý predseda Matice slovenskej PhDr.
Stefan Moyzes. Bol pedagóg, politik, verejný čin iteľ, slovenský národovec.

Kaplnka svätého Urbana bola postavená v rokoch 1707-1717 na
počesť patróna viníc. Od roku 1945 bola zrúcaninou do roku 1999, kedy
bola urobená rekonštrukcia.

Súsošie - Socha svätej Anny (baroková) z roku 1805 je pod
Kráľovkou. Známe sú aj d‘alšie sochy a kríže, Sedem bolestná Panna
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Mária bola premiestnená pred kostol, socha svätého Jána
Nepomuckého sa nachádza pri potoku, trojsúsošie pod kostotom,
súsošie kosická cesta, kaplnka Srdca Ježišovho na Kikinde,
Gavalov kríž, Kabátov kríž, kríž Na Stávke.

Pomník občanom, ktorí padli v prvej a druhej svetovej vojne a v SNP
je umiestnený v centre obce a bol odhalený v roku 1959.

Pomník padlým československým vojákům na cintoríne bol
v roku 2013 obnovený obcou s nasledovným teXtom:
„Tu odpočíva 17 neznámych vojakov padlých pri oslobodzovanĺ nášho
územia v roku 1919. Vedenie obce ako aj mnohí občania pri sviatku
Pamiatky zomrelých ale aj počas roka navštevujú pomník a zapálením
sviečky si uctia neznámych vojakov.
Na základe kontaktu pani starostky a odborníkov pre válečné veterány
MOČR (p. Filĺpek) bob zistené, že v našej obci je pochovaných 14 vojakov
českej národnosti a v okolí d‘alšĺch 14.

15.6. - 17.6.1919 11.6.—23.6.1919
Hanzlíček Miroslav BaXa Jan
Hejda Václav Brčák Jan
Holin František Bukovský Josef
Hora Jan Burda Vojtěch
Horňáček Josef Holý František
Kačenka Anton Janeček Jan
Netrda Josef Kubíček Stanislav
Papírnik Vojtěch Matějka Ludvík
Špaček Rudolf Pláteník Karel
Štika Jozef Přízek Václav
Štilipec Jozef Radlinger Jan
Štrunc Richard Redlich Rudolf
Vystrkovský Josef Skála Rudolf
Zaľud‘ Jan Savlík Josef

Nákupné stredisko bob postavené v rokoch 1968-1974. Nachádzala
sa v ňom reštaurácia, pohostinstvo, potraviny a predajňa mäsa.

Dom kultúry a brannosti bol postavený v rokoch 1977-1 985.

Športový areál bol vybudovaný v rokoch 1980-1983. Názov je podľa
knihy RYBNIK Historicko-národopisná monografia Ján Horniačik
(Vydavateľstvo Nec Arte spol. s.r.o. Komárno 301/2010.

Pamätník Krivín a amfiteáter, ktorý bol postavený na počesť hrdinov
Nitrianskej partizánskej brigády v rokoch 1977-1980, dnes je znehodnotený.
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Dom smútku bol postavený v rokoch 1986-1987.

Budova zdravotného strediska je v strede obce, bola opravená v
roku 1996, kde ordinuje všeobecný lekár MUDr. Marián Mokrý so
zdravotnou Sestrou Zdenkou Mazorovou. Ambulanciu navštevujú pacienti
aj z okolitých obcí Cajkov, Hronské Kosihy, Tlmače, Kozárovce. Vzhl‘adom
na bývalú vysokú zamestnanosť občanov v SES Tlmače, mnohí využívajú
ambulanciu v uvedenej firme. Do 1.júla 2019 ordinoval aj stomatológ MUDr.
Stefan Petro, ktorý působil od roku 2000 ale pre svoj vek odišiel do
dóchodu. Pre nedostatok lekárov bob ťažko nájsť náhradu. Doporučovaná
ambulancia vo Farnej je ďaleko, za pomoci NSK bola zazmluvnená pre
občanov obce MUDr. Marianna Majkútová a sestra Mgr. Eva Patakyová v
Leviciach. Pre starších a nevládnych obyvateľov je zriadená opatrovateľská
služba od r. 2012, kedy bola poskytnutá pre 2 klíentov, od r. 2019 službu
vykonáva 7 opatrovatelíek. Pre desať seniorov, ktorí odoberajú obedy zo
školskej jedálne obec poskytuje finančný príspevok vo výške 0,50 eur na
každý obed a podIa požiadavky sú im obedy prinesené domov.

Lekáreň Zdravie bola zriadená 3.3.2009 v budove COOP Jednota, kde
poskytovala služby Mgr. Anna Berkešová a od 30.9.2015 je prevádzka v jej
súkromných priestoroch na Hlavnej ulici č.99/24.

Reštaurácia Krivín a Pizzéria u Vodníka (JUMA PUB, sr.o.)
sa nachádzajú v dolnej časti obce. Majitel‘mi sú Anna Harmadyová, Marko
Paulovič a Juraj Harmady. Poskytujú stravovacie služby, súkromné a
firemné posedenia, večierky, zábavy. Cinnosti vykonávajú od 4.11.2019.
Juraj Harmady má v obci otvorený tiež kadernícky salón.

Sekáč MIX je v budove COOP Jednota, majiteľkou a vedúcou je Daniela
Šolcová. Prevádzka poskytuje predaj odevov a drobných tovarov z druhej
ruky za prijatelné ceny.

Predajňa Coop Jednota Levice, spotrebné družstvo
zabezpečuje zásobovanie potravinami a rozličným zmiešaným tovarom.
Vedúca je Monika Bačíková a spolu so šiestimi predavačkami sa starajú o
spokojnosť občanov prí nákupoch. Ponúkajú služby ako Coop kasa, Casch
Back, dobíjanie kreditu od mobilných operátorov.

Budova Pošty sa nachádza v strede obce, vedúca je Helena Škvarnová
a o včasné doručenie zásielok sa starajú dlhoročne dve doručovatelky pani
Anna Krištofová a Jana lžoldová.

Obecná knižnica bola založená v roku 1925v školskej budove s malým
počtom knih. Za roky 1944-1945 zostabo z 320 zväzkov iba 93. Verejnosti
bola odovzdaná 28.1.1948, obohatená knižným fondom ako dar boli knihy
v hodnote 15.000 korún od darcov - Matica slovenská. 136 zväzkov,
Ministerstvo zemědelství Praha 34 zväzkov. Neskoršie boba premiestnená
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do röznych miestností v obci. Do roku 1970 bola knihovníčkou učitefka školy
p. Lukačková - Oriešková. Od 1.9.1970 učiteľka p. Olga Mozdíková a po nej
od 15.6.1981 p. Blažena Svecová (rod.Bandziová). Knižnica sa často
sťahovala a nakoniec bola umiestnená v zdravotnom stredisku po odchode
detskej
lekárky. K 31.12.2019 eviduje 5485 zväzkov.

Škola
Kedysi bala umiestnená medzi kostolom a farou v dome Michala Uhnáka.
V druhej polovici 19. storočia v budove v strede obce a neskoršie v budove
niekdajšieho kaštieľa až do roku 1966. V uvedenom roku bola dokončená
nová moderná škola s telocvičňou, kuchyňou, štvorbytovkou a dvojtriednou
materskou školou.

Archív — stará škola
Na základe nájomnej zmluvy využíva jej priestory Marián Havran a Marcel
Klein. Obec má záujem poskytnúť priestory organizáciám a jednotlivcom na
spoločenskú činnost‘.

Právna pomoc občanom

Obec pre občanov zabezpečuje poskytovanie bezplatnej základnej právnej
pomoci v budove obecného úradu jedenkrát mesačne advokátkou JUDr.
Andreu Chorvátovú Nagyovú.

Informovanost‘ občanov

Obec zabezpečuje cez web.stránku obce, Facebook, regionálne noviny MY,
Slovenská brána, Občasnĺk Matice slovenskej V r. 2019 boli obnovené
vydávanie obecných novĺn Krivín a to 3 vydania v mesiacoch apríl,
september a december 2019. lnformujú o aktuálnom dianí v obci, činnosti
organizácií, plánoch na ďalšie obdobie. lnformácie sú taktiež poskytované
cez obecný rozhlas, formou SMS, oznamov na obecnej tabuli ako aj na
násten ných tabu liach jednotlivých organizácií.

Zamestnanost‘ obyvateľov je najmä v okresnom meste Levice, v SES
Tlmače, EMO Mochovce, v róznych menšĺch súkromných firmách ako aj v
zahraničí.
Doprava je zabezpečená autobusmi verejnej dopravy Ariva Nové Zámky,
vlaková doprava nie je obci zavedená. Občania využivajú dopravu najmä
súkromnými motorovými vozidlami.
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Spoločenská rubrika

Počet obyvateľov k 31.12.2018 spolu 1 411, z toho
muži 696
ženy 715
Počet narodených detí 8
Počet zomrelých 14
Uzavreli manželstvo 5

Vzhľadom na nové zloženie obecného zastupiteľstva je potrebné uviesť, že
bólo zvolené dňa 10.11.2018 v komunálnych voľbách s nasledovnými
výsledkami:

Počet zapísaných voličov: 1190
Počet odovzdaných hlasov: 868
Učast‘ občanov: 72,94 %

Kandidáti na starostu obce: s počtom hlasov:
Ing. Daniela Trňanová 369 43,20%
Ing. Imrich Králik 297 34,80%
Judita Kováčiková 96 11,20%
Ing. František Vyskočil 78 9,10%
Monika Miškovičová Savová 9 1,10%
Anna Pálinkášová 5 0,60%

Za starostku obce na základe výsledkov bola právoplatne zvolená Ing.
Daniela Trňanová

V rokoch 2006 -2018 bol starostom obce Ing. Imrich Králik.

Kandidáti na poslancov obecného zastupitelstva
s počtom hlasov:
Jozef Mäsiar 445 hlasov
Ing. Dušan Huszár 415
Ing. Peter Hríbik 412
Ing. Erik Kúdela 390
Ing. František Vyskočil 385
Stanislav Maďar 380
Juraj Harmady 349
MUDr. Marián Mokrý 327
František Kováč 327
Ing. Miloš Bagola 322
Peter Havran 304
Ing. Eva Sedliaková 277
Michaela Lacková 277
Marian Bačík 261
Juraj Žúbor 227
Peter Verný 174
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Monika Miškovičová-Savová 156
Darina Kondrátová 140

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslancov OZ v poradĺ podľa počtu hlasov:
1. Jozef Mäsiar 445
2. Ing. Dušan Huszár 415
3. Ing. PeterHríbik 412
4. Ing. Erik Kúdela 390
5. Ing. František Vyskočil 385
6. Stanislav Mad‘ar 380
7. Juraj Harmady 349
8. František Kováč 327
9. MUDr. Marián Mokrý 327

Mandátu poslanca sa vzdali: Stanislav Mad‘ar s počtom hlasov 380,
náhradník Ing. Miloš Bagola s počtom hlasov 322 mandát prijal. Dalej sa
vzdal mandátu MUDr. Marián Mokrý s počtom hlasov 327, nasledoval,
náhradník Peter Havran s počtom hlasov 304, ktorý sa taktiež vzdal
mandátu. Dalšími náhradníkmi v poradĺ podfa počtu hlasov boli Michaela
Lacková a Ing. Eva Sedliaková s rovnakým počtom hlasov 277.
Uvedené záznamy sú uložené v archíve Obecného úradu.

Dňa 21.12.2018 sa konalo ustanovujúce Obecné zastupiteľstvo.
Rokovanie otvorila a všetkých privítala starostka obce. Ospravedlnila
neúčasť bývalého starostu Ing. Imricha Králika zo zdravotných dóvodov. S
výsledkami volieb oboznámila prítomných členka volebnej komisie Anna
Smadišová. Právoplatne zvolená starostka obce zložila a podpisom
potvrdila zákonom predpísaný sľub starostu a prevzala Osvedčenie o
zvolení. Poverený člen OZ Ing. František Vyskočil odovzdal starostke
insignie obce. Novozvolení poslanci OZ zložili sľub poslanca a prevzali si
Osvedčenie o zvolení za poslanca.
Novozvolení poslanci: Jozef Mäsiar, Ing. Dušan Huszár, Ing. Peter Hríbik,
Ing. Erik Kúdela, Ing. František Vyskočil, Juraj Harmady, František Kováč,
Ing. Miloš Bagola, MUDr. Marián Mokrý sa nezúčastnil zasadnutia s
oznámením, že sa vzdáva. Nasledovala pracovná časť a ukončenie.
Dalším náhradníkom v poradí bola Ing. Eva Sedliaková a Michaela Lacková,
ktoré mali rovnaký počet hlasov (277). Podľa platných usmerneni v takomto
prípade sa uskutočňuje výber poslanca losovaním. Toto prebehlo na
zasadnutí OZ dňa 29.1.2019 poslankyňou OZ sa stala Michaela Lacková.
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Počasie v roku 2019

Rok 2019 sa eviduje ako globálne druhý najteplejší rok v histórii meraní Od
roku 1880 ako udáva Slovenský hydrometeorologický ústav (SHMU).
Priemerná ročná teplota v polohách do 300m 10-12 °C a v kotlinách nad
700-800m nad morom bola úroveň 7-8°C. Najvyššia priemerná ročná
teplota bola nameraná dňa 1.7.2019 v Kuchyni na Záhon vo výške +37,6°C.
Absolútne najnižšia teplota bola nameraná 23.1.2019v Oravskej Lesnej vo
výške -26,0°C. Vysoké plusové hodnoty s odchýlkou od normálu sú
zaznamenané za mesiac jún, november a december, hlavne na západe
Slovenska. V mesiaci jún boli zaznamenané dve vlny horúčav z 10.-
16.6.2019 a 24.-27.6. v Dudinciach teplota +36,0°C. Po 27.6.2019 silné
búrky, krupobitia a od 1.7.2019 sedem dní maximálna denná teplota
dosiahla do 35°C. V noci z 10.6. na 11.6.2019 prvá tropická noc s teplotou
20-22,4°C a nasledovali 3 noci po sebe. Dňa 5.5.2019 studený deň
s teplotou okolo 6°C.
Snehové zrážky počas zimy boli hlavne v zimných strediskách dobré
s dostatočnou hrúbkou snehu, v našej oblasti pomerne málo snehu, ktorý
sa udržal iba pár dní.
V niektorých častiach Slovenska ľudia bojovali so snehovou kalamitou
a boli vyhlásené mimoriadne situácie.
V roku sa vyskytol aj stav sucha, čo pni vysokých denných teplotách
spósobovalo problémy pre pestovatefov. V póde boli viditeľné praskliny,
znižovanie úrody.
Dažďové zrážky striedali obdobie sucha ale bob potrebné zavlažovanie.
Znížené výnosy hlavne ovocia spósobili aj jarné mrazy v mesiaci marec
aapríl.
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Aktuálny život v obci

V oblasti ako je školstvo, kultúra, šport, cirkevné dianie, spoločenské
organizácie, výstavba obce, projekty, činnosť obecného úradu. Tieto aktivity
sú zapisované podľa dátumov ako počas roka prebiehali.

1. január 2019
V chráme Najsvätejšej Trojice sa konala slávnostná svätá omša za účasti
vedenia obce, poslancov ako aj ostatných veriacich. Správca farnosti dekan
Štefan Kováč Adamov poprial prítomným pevné zdravie, Božie požehnanie,
vedeniu obce veľa úspechov pri spravovaní a plnení náročných úloh v
prospech spoluobčanov v Novom roku a udelil sviatočné požehnanie.
Cez obecný rozhlas predniesla Novoročný príhovor starostka obce, ktorý
bol uverejnený aj na web stránke obce.

V prvý deň nového roka (1.1.2019) sa pripomíname 26.výročie vzniku
Slovenskej republiky (SR) ako zvrchovanej, demokratickej a slobodnej
krajiny. Predchádzalo tornu prijatie Deklarácie Slovenskej národnej rady
(SNR) o zvrchovanosti 17.7.1992 a ústavy SR 1.9.1992 v Bratislave, kde
vznikla dohoda o rozdelení Cesko-slovenskej federatívnej republiky (CSFR)
na Ceskú a Slovenskú republiku.
Už vjanuári 1993 sa Slovensko stalo členom Organizácie spojených
národov (OSN), na konci júna 1993 aj členom Rady Európy (RE) a v októbri
1993 bola podpísaná dohoda o pridružení k Európskernu spoločenstvu.
Dňa 1.5.2004 sa vstuporn Slovenskej republiky do Európskej únie završilo
aj jej úsilie o začlenenie do eurointegračného procesu. Cesta SR stat‘ sa
plnoprávnym členom Severoatlantickej aliancie trvala l0rokov.
Úspešný európsky „príbeh« Slovákov tvorili tieto míľniky:

- vstup so shengenského priestoru koncom roka 2007,
- prijatie spoločnej európskej meny eura v januári 2009,
- slovenské predsedníctvo v Rade EU v druhom polroku 2016.

Dnes je Slovensko plnohodnotnou súčasťou eu rópskeho demokratického
priestoru.
1.1.1993 — vznik samostatnej Slovenskej republiky
19.1.1993 — SR prijali so OSN a pred budovou OSN v New Yorku vztýčili
slovenskú vlajku
8.2.1993 — vstúpila do platnosti nová slovenská mena (slovenská koruna)
(Sk)
15.2.1993- poslanci Národnej rady SR zvolili za nového prezidenta
Slovenska Michala Kováča
30.6.1993 — zmluvou o Európskej únii (Maastrichtská zmluva) na základe
predchádzajúcich spoločenstiev vznikla Európska únia

4. január 2019
Miestny odbor Matice slovenskej (MO MS) usporiadal novoročné stretnutie
matičiarov a ľudí dobrej vóle aj ako spornienku na 26.výročie vzniku
Slovenskej republiky, spojené s blahoželaním do Nového roku, ocenením
jubilantov. Podujatie svojou účasťou podporil riaditeľ Domu Matice
slovenskej v Leviciach Miroslav Považan.
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27. január 2019
Vedúca obecnej knižnice pripravila podujatie pre mamičky a deti s názvom
„Budem ti čítať‘. Deti sa započúvali, vyskúšali si ako sa čita pred publikom
a tiež skúšali mal‘ovať.
V mesiaci január členky Základnej organizácie Jednoty dóchodcov
Slovenska (ZO JDS) navštívili dvadsat‘ domácností, obdarovali seniorov a
popriali všetko dobré v Novom roku.
V tomto mesiaci starostka obce navštívila rodákov, ktorí sú v Domovoch
sociálnych služieb v Leviciach - Jeseň života p. Durčať Michal, Stevková
Julianna, Kováčiková Erika, vo Fénixe lžoldová Elena, Povrazníková Oľga,
Švecová Katarina, Ďurovská Marta a Klepáčová Anna. Potešila ich pekným
slovom a darčekom.

29. január 2019
Konalo sa druhé zasadnutie obecného zastupitelstva podl‘a navrhnutého a
schváleného programu. Starostka obce predniesla návrh na voľbu volebnej,
mandátovej a návrhovej komisie, ktoré musia byt‘ zvolené OZ na konanie
volieb deviateho poslanca. Ked‘že boJi dve náhradníčky s rovnakým počtom
hlasom Michaela Lacková a Ing. Eva Sedliaková a losovaním poslanci
zvolili Michaelu Lackovú.

9.február 2019
Obecný úrad ďalej OcU v spolupráci s Rodičovským združením pri
Základnej škole s materskou školou usporiadali v kultúrnom dome
12.ročník rodičovského plesu za účasti 80 hostí. Sviatočná výzdoba, bohatá
tombola, vynikajúca muzika, vytvorili tú pravú atmosféru. Výťažok bol
venovaný pre činnosť Základnej školy s materskou školou.

17. február 2019
Na výročnej členskej schódzi bilancoval svoju činnost‘ Miestny odbor Matice
slovenskej za rok 2018. Boli premietané dokumenty z jednotlivých akcií ako
aj schválený plán práce za sprievodného slova predsedníčky Daniely
Trňanovej.
Vo februári členovia Základnej organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska
navštívili divadelné predstavenie vo Zvolene s názvom Drexlerovci,
zúčastnilo sa 42 členov.

2. marec 2019
Fašiangy v obci. Obec spolu s Miestnym odborom Matice slovenskej,
Základnej organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska ako aj mnohí aktívni
občania sa zapojili do príprav na fašiangový sprievod spojený4 s
pochovávaním basy pred pöstnym obdobím. O zábavu sa postarala
hudobná skupina Svec band a folklórna skupina Krivín, fašiangové maškrty
zabezpečili dóchodci, ostatné pohostenie Obec Rybník. Najkrajšia maska
totka s mužom na chrbte.

16. marec 2019
V budove kultúrneho domu prebiehalo 1.kolo prezidentských volieb, z
trinástych kandidátov u nás postúpili Zuzana Čaputová (strana Progresívne
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Slovensko) s počtom hlasov 231 čo je 33,14% a Maroš Šefčovič (nezávislý
s podporou SMER-SD s počtom hlasov 177 čoje 25,39 %.

17. marec 2019
V zasadačke obecného úradu sa konala beseda na tému Marec-mesiac
knihy. V spolupráci s obcou spisovateľka Mgr. Veronika Árendášová a
ilustrátorka Mgr. Art. Andrea Harmadyová priblížili deťom aj dospelým ako
sa rodí kniha. Následne autor knihy „Ako to bob voľakedy okolo Slovenskej
brány“ Ing. Ondrej Krajči odprezentoval svoje dielo. Dielo vyšlo v roku 2018.
Spomína v nej časy biedy, tvrdej práce ale aj oslavy ročných období, zvyky,
detské hry, pestovanie plodIn, zábavy, vinohradníctvo, spomienky na vojny
a ich obete.

17. marec 2019
Členovia Základnej organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska na výročnej
členskej schódzi hodnotili svoju činnosť a prijali plán na nasledujúce
obdobie. Prezentujú svoju činnosť nielen v obci, okrese ale dobré meno
všetkým robí aj folklórna skupina Krivín. Zúčastnila sa aj starostka obce
a pod‘akovala sa za aktívnu činnosť. Od začiatku úspešne vedie organizáciu
Anna Havranová.

20. marec 2019
Deti z materskej školy v rámci zachovávania zvykov chodili po obci s
„Kiseľou“, ktorú spálili pred Ľudovým domom, aby vyhnali zimu z dediny. Už
tradične navštívili aj obecný úrad.

23. marec 2019
Viac ako 100 členov spoločenských organizácií ako aj ostatných občanov
sa zapojili do jarného upratovania obce ako likvidácia čiernych skládok,
upratanie cintorína, jeho okolia a obce. Odmenou im bol chutný guláš od
Mariana Bačíka.

28. marec 2019
Na sviatok „Deň učiteľov“ starostka obce navštívila pedagógov v našej
škole, aby všetkým pod‘akovala za obetavú a záslužnú prácu v oblasti
vzdelania a v róznych aktivitách a tiež odovzdala kvetinový darček.

30. marec 2019
V budove kultúrneho domu prebehlo 2.kolo prezidentských volieb.
Kandidáti: Zuzana Caputová získala 322 hlasov čo je 53,8%, Maroš
Sefčovič 277 hlasov čo je 46,2 % za našu obec. V rámci Slovenska získala
Zuzana Caputová 58,40% všetkých hlasov a stala sa tak historicky prvou
prezidentkou Slovenskej republiky. Maroš Sefčovič získal 41,60% hlasov
a celkový počet hlasov voličov bol 41,79%.

6. apríl 2019
Už po 13.krát sa v kultúrnom dome konala výstava vín spojená s
ochutnávkouiUsporiadal ju Vinohradnícky spobok s predsedom Ing.
Jozefom Uhnákom a obec Rybník. Pozvanie prijala aj starostka obce.
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Degustačné komisie viedol MUDr. Jaromír Muráni. Z predložených 231
vzoriek vybrali a ocenili tie najkvalitnejšie vína z Rybníka a okolia.

Striebornú medailu udelili 80.vinárom, zlatých bob 17. Víťazná Pesecká
leanka putovala pre Jozefa Mäsiara z Rybníka. Najvyššie hodnotené víno z
Rybníka -za Páľavu -výberz roku 2018 získal Ing. Jozef Uhnák. Sampiónom
v kategórii červených vín sa stalo víno Dunaj z vinárstva Kalina -Kinči z
Rybníka.

7. aprĺl 2019
Miestny odbor Matice slovenskej usporiadal Veľkonočné tvorivé dielne.
Zúčastnili sa všetky vekové kategórie, aby si vytvorili rózne ozdoby, vajíčka,
venčeky, ozdobné chlebíčky, fabošný patchwork.

8. — 15. apríl 2019
V obci bob veľké jarné upratovanie. Podľa ulíc boli pristavené
veľkokapacitné kontajnery, kde mohol byť odpad, ktorý sa v rámci obce
neseparuje.

11. -1 2. apríl 2019
V Trnave sa konala celoslovenská hudobná súťaž Schneiderova Trnava.
Sólovou hrou na klavír vo svojej kategórii získal Zlaté pásmo a cenu mesta
Marek Uhnák, žiak našej školy a Základnej umeleckej školy v Tlmačoch.

12. apríl 2019
Základná škola s materskou školou v spolupráci s obcou pripravili besedu
so spisovateľkou Gabrielou Futovou. Veľmi zaujímavo a pútavo oboznámila
deti ako vznikajú príbehy.

14. apríl 2019
Ochotnícke divadlo zo Starého Tekova sa v KD predstavilo divadelnou hrou
Ferka Urbánka „Strašidlo‘. Nacvičené bob pri príležitosti 100.výročia
založenia divadla (2.3.1919-kedy ju hrabí po prvýkrát) a následne po 50.-
tych rokoch (1969). Medzi ochotníkmi boli aj starostovia obcí Peter Štefan
zo Starého Tekova a Tomáš Báťa z Veľkých Kozmáboviec.

15. apríl 2019
Deti z materskej školy s paní učitefkami spievali po dedine Kvetnú nedeľu s
vyzdobenou halúzkou čím dokazujú, že sa venujú zachovávaniu tradícií.
Navštívili aj niektoré domy a obecný úrad.

25. apríl 2019
V Podlužanoch sa konali Okresné šponové dni Jednoty dóchodcov

Slovenska. Organizáciu z Rybníka zastupovala Ľubica Adamová a Lýdia
Havranová. Získali tri strieborné medaily za hod vál‘kom, stolný tenis a
streľba zo vzduchovky. Apríl patru aj turistike po našom chotári.
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25. apríl 2019
V budove kultúrneho domu sa konalo Verejné zhromaždenie občanov s
vedením obce. Boll podané informácie o dlaní a plánoch obce. Zápisnica je
na obecnom úrade.

26. apríl 2019
Obec, Základná organizácia Jednoty dóchodcov Slovenska a folklórna
skupina Krivín privítali študentov Univerzity tretieho veku z Bratislavy.
Učastníci v počte 50 sa oboznámili so životom v obci v minulosti a
súčasnosti, čilejkárskom regióne, krojoch, zvykoch, starodávnych jedlách
ako keltieš. Zaujímavá bola prehliadka Ľudového domu na Teplici, kostol,
pivnice na Kráľovke. U p. Mariana Bačíka navštívili Múzeum hodín.

30. apríl 2019
Stavanie mája pred obecným úradom. Už tradične sa akcia koná za účasti
obce, žiakov školy a folklórnej skupiny Krivín ako aj občanov. Stužkami
vyzdobený strom symbolizuje zdravie pre všetky dievčatá a ženy. Obec
oslavuje vitalitu nositeliek života, ich krásu a ženskosť.

1.máj 2019
Sviatok práce je deň pracovného pokoja kedy matičiari a ich sympatizanti
už tradične brigádovali na úprave a čistení okolia kríža Na stávke, okolí
kaplnky svätého Urbana a úprave prírodného amfiteátra na Teplici.

4. máj 2019
Pri príležitosti 100.výročia úmrtia generála M.R. Štefánika (21.7.1880
Košariská - 4.5.1919 Ivanka pri Dunaji) boli na Bradle celonárodné
spomienkové slávnosti. Bol to slovenský astronóm, fotograf, vojenský letec,
novinár, brigádny generál ozbrojených sil Francúzka, diplomat a politik.
Zaslúžil sa o vznik spoločného štátu Cechov a Slovákov. Zahynul tragicky
pri páde lietadla a je pochovaný na Bradle v mohyle, ktorá je dielom
architekta Dušana Jurkoviča. Osláv sa zúčastnili aj naši matičiari.

7. máj 2019
Pietny aktkladenia vencov k Pamätníku padlých ako spomienka na
2.svetovú vojnu a 74.výročie víťazstva nad fašizmom. Starostka obce
pripomenula prítomným hrózy vojny a vyzdvihla 8.máj ako významnú
dejinnú udalost‘. Tematickými piesňami k dóstojnému aktu prispela folklórna
skupina Krivín.

12. máj 2019
Odhalenie Pamätníka Ľudovíta Štúra v Štúrove. Podujatia sa zúčastnili aj
naši matičiari.

12. máj 2019
Druhá májová nedeľa už tradične patrila všetkým mamičkám, starým
mamám a babičkám. Zaplnená sála kultúrneho domu sa tešila z
originálneho programu žiakov Základne školy s materskou školou pod
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vedením p. učiteliek a tak Deň matiek mal opät‘ neopakovateľnú atmosféru,
prizdobenú kvietkom z OcU.

17. máj 2019
V prírodnom amfiteátri na Teplíci bob Deň rodiny. Svetový Deň rodiny bol
vyhlásený Organizáciou spojených národov v roku 1993.Význam dňa

spočíva v pripomenutí dóležitosti rodiny ako základnej stavebnej bunky
spoločnosti. Bob to v obci historicky prvé stretnutie kde sa mali možnosť
stretnúť celé rodiny, spolu si opekať, zaspievať pri gitare a spoločenských
hrách prežiť pekné popoludnie v čom úspešne pomáhali staršie deti ako
animátori.

20. - 24. máj 2019
Žiaci Základnej školy sa už tretíkrát stretli so žiakmi Rybníka v Poľsku, teraz
na poľSkej strane Pienin. Umožnil im to projekt e Twinning, aj vedenie školy,
Obec Rybník a sponzori p. Perichtová, p. Polomčák, Rodičovské združenie
pri Základ nej škole ako aj rod ičia. Všetkým veľká vd‘aka riaditeľke školy Mgr.
lrene Gremanovej a p. učiteľke Mgr. Valérii Sekerešovej, ktoré ich
doprevádzali.

25. máj 2019
V Rakúsku sa konali Medzinárodné majstrovstvá sveta -Austria Open, kde
náš rodák Michal Vajda získal 2.miesto.

25. máj 2019
V budove kultúrneho domu sa konali volby do EurópSkeho parlamentu.
Počet zapísaných voličov: 1189, vydané obálky 290, zúčastnilo sa 285
voličov čo prestavuje 98,27 %. Volieb sa zúčastnilo 31 politických strán.
Vĺťazné strany sú Koalícia Progresívne Slovensko získalo 4 mandáty, Smer
SD -3 mandáty, Kotleba ĽSNS -2 mandáty ‚KDH -2 mandáty, SaS -2
mandáty, OĽANO -1 mandát. Volebná účasť Slovákov bola 22,14 %.

26. máj 2019
Mesto Tlmače zorganizovalo prehliadku detských folklórnych súborov s
názvom Tekovské koliesko. Jej cieľom je zachovávať ľudovú sbovesnosť a
dostať do povedomia detí zvyky a tradície z nášho regiónu. Zúčastnila sa aj
naša folklórna skupina z materskej školy, ktorá pracuje pod názvom
Galibášik so svojimi pedagógmi.

28. máj 2019
Už tradične na speváckej sút‘aži Slávik Slovenska sa zúčastňujú aj žiaci
našej Základnej školy poď‘vedením p. učiteľky Mgr. Vierj Nipčovej. Naši
žiaci sa už roky umiestňujú na popredných miestach v okresnom kole.

Hanka lžoldová v I .kategórii získala 2.miesto, Andrej Hamara v 2.kategórii
2.miesto a Zuzana Brezánska v 3.kategórii si vyspievala l.miesto a
postúpila na krajské kolo v Topoľčanoch kde obsadila 2.miesto. Korepetítor
Marek Uhnák, žiak ZŠ.

15



KRONIKA OBCE RYBNÍK 2019

31. máj 2019
Vedenie obce a Zbor pre občianske záležitosti pripravili slávnosť pre
najmenších Uvítanie do života. Matrikárka predstavila 11 detičiek
narodených za rok 2018 do marca 2019. Prítomných a rodičov programom
potešili Trio Mareka Uhnáka a Zuzana Brezánska. S prianím šťastného
života odovzdala starostka obce rodičom sadenicu hrozna typického pre
našu obec.V máji bola zahájená informačná služba pre občanov formou
SMS ako aj forma úhrady kartou prostredníctvom platobného terminálu na
OcÚ.

7.jún 2019
Brigáda na úprave školského dvora. Zúčastnili sa hlavne oteckovia ako aj
pracovnici Mochoviec. Práce boli vykonané v rámci dobrovol‘níckej aktivity
Mám srdce na správnom mieste. Odstránené boli náletové konáre a suché
časti stromov.

10. jún 2019
Členky Základnej organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska sa stretli na
brigáde v cintoríne a v okolí kostola, kde tieto plochy pravidelne čistia a
skrášl‘ujú.

14.jún 2019
Prehliadka regionálnej slovesnosti detí základných škól už po 23 krát sa
konala v Tlmačoch pod názvom Criepky. Zúčastnilo sa aj Trio Mareka
Uhnáka so sestrou Michaelou a sesternicou Hankou Ižoldovou z Rybníka —

žiaci našej školy a Základ nej umeleckej školy Tlmače.

15.jún 2019
Prehliadka pokračovala v Starom Tekove, kde účinkovala žiačka našej školy
s Detským folklórnym súborom Tekovanček Zuzana Brezánska, žiačka
Základnej umeleckej školy Zlaté Moravce.

15. jún 2019
Oslava 85.výročia založenia organizovaného futbalu u nás (OFK). Bol
odohraný zápas s hráčmi z Čiech — Vysoké Mýto starí páni. Je to dlhoročná
družba. Zároveň boli ocenení bývalí funkcionári. Zahrali si aj mladí futbalisti
v zápase o umiestnenie v súťaži Vl. Ligy SZ. Podujatie svojou návštevou
poctila aj starostka obce a viceprezident Slovenská futbalový zväz a
predseda Západoslovenského futbalového zväzu Mgr. Ladislav Gádoši.
Ocenenie získali: Ing. Erik Kúdela a Jozef Lulčo za aktívnu pomoc pri
reštartovaní miestneho futbalu. Pamätnými plaketami boli ocenení bývalí
funkcionári a predijyia futbalového klubu V:r Kiš, Dušan Horniaček,
Karol Havran a Jí 1Tement V poobedňajftidinach mohli učastnici
navštivit vinarsku akciu na KraI‘ovke

15.jún 2019
Už po 12-ty krát privítali otvorené pivnice na Kráľovke takmer 2000
návštevníkov. Podujatie zorganizoval Vinohradnícky spolok v spolupráci s
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obcou. Ponuka na ochutnávku vín bola bohatá. Vybrat‘ sa dalo podľa chuti
od 19-tich vinárov a vinárskych združení. Najstaršia pivnica je u potomkov
Gellenových z roku 1790. U Vladimíra a Michala lžoldových sa zachoval
letopočet 1791 vyrezaný do preša (lis na hrozno). Najväčšou pivnicou
označenou č.3 je tá, kde ponúkal víno Jozef Mäsiar. Tu z krĺžového sklepu
sa jedným rámcom dá schádzat‘ hlboko dolu. Je tu 26 pivnIc ale aktívne
žij úcich je asi polovica. ‚

Hostia na podujatí boli: starostka obce, podpredseda NSK Igor Eder,
starosta Kozároviec Bystrík lžold a účasťou poctili vinárov ľudia z ďalekého
a blízkeho okolia.

15.jún 2019
lnaugurácia prezidentky Zuzany Čaputovej — zložila do rúk predsedu
Ústavného súdu Slovenskej republiky Ivana Fiačana ústavou predpísaný
sľub a nastúpila do funkcie prezidentky Slovenskej republiky.

16. jún 2019
Sviatok Najsvätejšej Trojice spojený s názvom Božieho chrámu, kedy
oddávna pravidelne bývajú farské hody.

18..jún 2019
V materskej škole bola rozlúčka so žiakmi, ktorí prechádzajú do základnej
školy ako prváci. TIto absolventi Materskej školy pod‘akovali svojim
pedagógom za starostlivosť, vedomosti, krásne prežitie a sľúbili, že z nich
budú usilovní žiaci.

21.jún 2019
Náhle zomrela p. Anna Klepáčová. Posledné roky žila v zariadení
Sociálnych služieb Fénix v Leviciach. Počas života bola veľmi aktívna,
zastávala funkciu predsedníčky KDH, poslankyňa v obci. Starala sa o kostol,
odevy miništrantov a kňazov. Pričinila sa o umiestnenie pamätnej tabuli
významného rodáka Benedikta Szöllösiho na chráme. Bola
podporovateľkou misií a pútí do Ríma a Fatimy, predaja literatúry Spolku
svätého Vojtecha. Zaujímala sa o prácu s počítačom, zdravotný handicap
jej nezabránil vykonávať prácu ekonómky v SES Tlmače. Milovala ručné
práce a bola vychýrenou krajčírkou svadobných šiat a krojov. Kroj z jej
dielne putoval na výstavy aj do ďalekej Číny, čím významne reprezentovala
obec. V apríli 2015 účinkovala v rozhlasovej relácii rádia Regina Bratislava
v relácii „Zvony nad krajinou“, kde hovorila o zvykoch a krojoch nášho
regiónu. Doslovný prepis rozhovoru je zaznamenaný, zapísala ho Mária
Havranová v roku 2019.

22. jún 2019
Brigáda na čistení potoka Teplička za účasti členov spoločenských
organizácií.

25. jún 2019
PohrebAnný Klepáčovej za účasti občanov obce ako aj ľudí zo širokého
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okolia, tiež rodákov kňazov. Dóstojnú rozlúčku vykonal správca farnosti pán
dekan Stefan Kováč. Za všetkých spoluobčanov sa vo svojom príhovore
úprimne poďakovala starostka obce za jej aktívnu činnosť a šírenie dobrého
mena. Jej život a prácu spoznala pri osobných návštevách doma ako aj v
DSS.

28. jún 2019
Z iniciatívy Obce sa deti zo Základnej školy, pracovníci OcÚ ako aj občania
róznej vekovej kategórie na čele so starostkou zúčastnili prehliadky
infocentra Energoland Mochovce. Bola možnosť vidiet‘ moderné zariadenia
ako aj vypočuť si možnosti ich využitia.

28. jún 2019
Ukončenie školského roka 2018/2019. Prvýkrát ako riaditeľka školy
vykonala záver roka Mgr. Irena Gremanová za účasti pedagógov, rodičov
detí a vedenia obce. Sikovné deti si prevzali diplomy a ceny.

30.jún 2019
Komisia kultúry a školstva, mládeže a športu pri OZ, Obec, Miestny odbor
Matice slovenskej, Základná škola s materskou školou usporiadali
športovo-zábavné popoludnie „Hurá prázdniny“. Prebeh la prednáška o
zdravej výžive, pohybové aktivity, ukážky sebaobrany Od profesionálov,
kynológ ia, ukážka poľovníckych trofejí, kreslen ie, maľovanie, výroba
folklórnych doplnkov, ukážka prvej pomoci dobrovoľníkmi zo Slovenského
červeného kríža. Zúčastnilo sa takmer 100 detí v róznych stanovištiach. Po
ich absolvovaní získali odmenu.

1.júl — 19.júl 2019
Po prvýkrát sa uskutočnil denný letný tábor pre deti ZŠ a síce v troch
turnusoch vo vekovej kategórii 7-11 rokov. Vedenie obce v spolupráci 50

školou zorganizovali žiakom pestrý program plný sút‘aží a róznych aktivít,
návštevu Fitnes centra Lipa na Lipníku, besedu s Annou Hrabovčákovou
slovenkou žijúcou v Amerike, kde vedie folklórny súbor a prezentuje naše
kroje a zvyky. Besedu sprostredkovala Monika Miškovičová Savová.

5. júl 2019
Položením venca k pamätnej tabuli na kaplnke Sv. Jozefa pri cintoríne sme
si uctili pamiatku Stefana Moyzesa pri 150.výročí jeho úmrtia.

13.júl 2019
Matičiari navštívili Detvu, kde sa konal 54.ročník FS pod Poľanou.

20. júl 2019
V prírodnom amfiteátri na Teplici sme si pripomenuli 27.výročie Deklarácie
Slovenskej národnej rady o zvrchovanosti SR zo 17.júla 1992, ktoré vyústilo
do rozpadu ČSFR a naplnilo sa vznikom Slovenskej republiky 1.1.1993. Zišli
sa malí i vefkí. Program pripravila škola, folklórny súbor Krivín a hosťujúci
folklórny súbor Hron z Hronských Kľačian. Podujatie už tradične s názvom
„Vatra zvrchovanosti“ poctili návštevou vicežupan Nitrianskeho
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samosprávneho kraja, riaditeľ Domu Matice slovenskej v Leviciach,
starostka obce a zároveň predsedníčka Miestneho odboru Matice
slovenskej Rybník, ktorý zapálili vatru. O zábavu sa postarala hudobná
skupina Švecband.

21 júl 2019
Konal sa 18-ty ročník „Výstupu na Sitno“. Organizovali ho: Dom Matice
slovenskej a okresná rada Matice slovenskej Levice, Miestny odbor Matice
slovenskej Banská Stiavnica, Miestny odbor Matice slovenskej Stiavnické
Bane, Miestny odbor Matice slovenskej Zarnovica. Naši matičiari a mnohí
nadšenci sa každoročne vydávajú na cestu k pozostatkom hradu na vrchole
najvyššieho vrchu Stiavnických vrchov. Pri chate Andreja Kmet‘a bol
kultúrny program a po ňom cesta späť k Počúvadlu.

4. august 2019
Slávnostné podujatie v Martine pri príležitosti oživotvorenia Matice
slovenskej navštívili aj naši matičiari. Pri tejto príležitosti bola odhalená
busta predsedu Matice slovenskej Jána Banoviča v Parku Sv. Cyrila a
Metoda pred sídlom Matice.

6. august 2019
Výbor Základnej organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska usporiadal pre
svojich členov zájazd na kúpalisko Vincov les, ktorý sa vždy teší veľkej
obľu be.

16. august 2019
Výbor Základnej organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska pripravil v
prírodnom amfiteátri na Teplici pre svojich členov piknik spojený s
opekačkou.

19. august 2019
Domáce spravodajstvo z Levic -MY Levice sú regionálne noviny a uverejnili
rozhovor s p. Viktorom Kišom, ktorý archivuje historické dokumenty. 12
rokov stál na čele obce, starostom bol v rokoch 1994-2007. Spomína na
kontakty s futbalistami vo Francúzsku, s maďarskou obcou kde odohrali
nespočetné množstvo futbalových zápasov, čomu predchádzali osobné aj
kolektívne návštevy. Spolupracoval pri vydaní historicko-národopisnej
monografie Rybník s vtedajším kronikárom Jánom Horniačikom. (301/2010)
ako aj pri vydaní knihy História školy v Rybníku s PaedDr. Viliamom
Kotrusom riaditeľom školy (234/2006) a knižnej publikácii Rybník
(269/2008).

24. august 2019
V rámci poznávacích zájazdov členovia Základnej organizácie Jednoty
dóchodcov Slovenska navštívili členovia zámok Mileticé a absolvovali
plavbu lod‘ou cez Baťov kanál.
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29. august 2019
Pri Pomníku padlých hrdinov sa stretávajú obyvatelia obce, aby si
pripomenuli SNP, ktorého sa zúčastnilo takmer 120 našich obyvateľov. V
tomto roku sme si pripomenuli 75.výročie dejinnej udalosti pietnou
spomienkou kladenia vencov. V príhovore vystúpila starostka obce
a folklórna skupina Krivín. Dóstojným sprievodom ju sprevádzali poslanci
OZ, pedagógovia Základnej školy s materskou školou ako aj zástupcovia
Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov.

1.september 2019
V areáli školy sa konalo otvorenie školského roka 2019/2020. Slávnosť sa
začala svätou omšou v kostole, nasledovalo slávnostné otvorenie, ktoré
vykonala riaditeľka školy. Zúčastnili sa starostka obce, predseda Rady školy,
pedagógovia a rodičia.

4. september 2019
Členovia Základnej organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska usporiadali
brigádu v obecnom parku čím prispeli ku skrášleniu prostredia v centre obce.

7. september 2019
Vedenie obce a Vinohradnícky spolok usporiadali 13.ročník Rybníckeho
vinobrania. Po dóstojnom privítaní hostí a sponzorov sa všetci zapojili do
krojovaného sprievodu za vyzdobeným traktorom za hudobného doprovodu
Mareka Uhnáka á folklórnej skupiny Krivín. Na pódiu všetkých privítala
stérostka obce, predseda Vinohradníckeho spolku a prihovorila sa aj
poslankyňa NR SR Mgr. Eva Smolíková. V kultúrnom programe vystúpili:
folklórna skupina Mareka Uhnáka, Základná umelecká škola Tlmače,
folklórna skupina Krivín. Na rezkú nótu zahrali sestry Bacmaňákové a
skupina Zbojná. Nezaostal ani Detský folklórny súbor Tekovanček zo
Starého Tekova s cimbalovou muzíkou pod vedením Daniela Herca,
primášky Zuzany Brezánskej a skvelými tanečníkmi. K stále lepšej nálade
úspešne prispela kapela Rusín Cendeš orchestra a na záver skupina The
Back Words — slovenská verzia zoskupenia Beatles. Návštevníci podujatia
si mohli pozrieť ukážky ľudových remesiel, varenie slivkového lekváru,
výstavu zvierat ako aj Ľudový dom na Teplici. V kultúrnom dome bola
umiestnená výstava ornamentov, výšiviek, krojov, tkanie šálov a za pomoci
pedagógov a žiakov boli usporiadané tvorivé dielne. Nechýbali rybnícke
špeciality, dobré vínko a burčiak, tiež predajné stánky s róznym tovarom.
Na vydarenej akcii sa podieľala Obec, Vinohradnícky spolok, sponzori,
Poľovnícke združenie Základná organizácia Jednoty dóchodcov Slovenska,
Organizovaný futbalový klub, Miestny odbor Matice slovenskej, Základná
škola s materskou školou, drobnochovatelia, folklórna skupina Krivín ako aj
mnoho obyvateľov obce.

14. september 2019
Projekt Jedlý les
Občianske združenie „Spoznávame svet a Slovensko“ — štatutár za našu
obec je poslanec OZ Ing. Peter Hríbik (od 26.5.2019). Clenovia združenia,
rodičia detí a dobrovoľníci začali realizovať na školskom dvore prvú časť
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projektu. Vysadili 18 stromčekov, 150 ovocných kríkov a 75 trvaliek. Všetko
zabezpečili proti burine, vysychaniu a zavlažovali 5 dní. Zavesili vtáčie
búdky, čím vytvorili „Hotel pre hmyz“ kompostovisko a vyvýšené záhony,
ktoré budú slúžit‘ žiakom školy pri výučbe. Projekt finančne podporuj:
Poštová banka, Tesco, Nitrianska komunitná nadácia a Obec Rybník.

17. september 2019
Okresná organizácia Jednoty dóchodcov Slovenska usporiadala v Juniore
Levice okresnú prehliadku speváckych skupín. Aj naši seniori sa zúčastnili
a úspešne reprezentovali obec. Folklórna skupina Krivín pod vedením Jána
Kupču za doprovodu harmonikára Juraja Šebu zožali veľký úspech.
Povzbudiť ich bola aj starostka obce.

20. september 2019
Vo veku 83 rokov zomrel Vincent Mozdík. Ako učiteľ a následne riaditel‘
Základnej školy v Rybníku pósobil takmer 40 rokov. Aktívne pósobil aj v

Matici slovenskej — bol predsedom Okresnej rady Matice slovenskej,
riaditeľom Domu Matice slovenskej Levice. Založil miestne odbory Matice
slovenskej v 36 dedinách a aktívne pomáhal pri inštalovaní pamätníkov pre
významné osobnosti slovenského národa. Bol spoluzakladateľom
národných výstupov na Sitno.

21. - 22. september 2019
Matičiari z našej obce navštívili Gemer a Horehronie. Neobišli kaštieľ Betliar
a obec Kobeliarovo. Na póde OcU ich privítala starostka obce, informovala
o živote P.J. Šafárika a navštívili jeho rodný dom. V Gočovo si prezreli dom
významného matematika Jura Hronca. V dedine Rejdová sa oboznámili s
fungovaním sociálneho podniku na výrobu krojov, čím sú zachované ľudové
tradície. Druhý deň sa niesol „Po stopách SNP“. Neďaleko obce Telgárt to
bol Chmarošský Viadukt, pri pamätníku v Nemeckej vzdali úctu padlým,
ktorých popravili nemecké vojská v roku 1945. Mlčanlivú hrozbu a jej
svedectvo v Ione krásnej prírody predstavovala bývalá obec Kalište.
Návšteva bola podporená NSK.

23. september 2019
Obec Rybník sprostredkovala pre občanov prehliadku nehnuteľností, ktoré
sú majetkom obce. Je to budova starej školy -bývalý okresný archív,
zdravotné stredisko a bývalá pekáreň. Občania sa mohli vyjadriť k ich
využitiu a zhodnotit‘ skutočný stav.

29. september 2019
Základná organizáciaJednoty dóchodcov Slovenska s podporou vedenia

obce usporiadali v kultúrnom dome 10.ročník prehliadky seniorských
spevokolov s názvom „Na ľudovú nótu“. Zúčastnilo sa 5 spevokolov Turňa
z Jedľových Kostolian, Bazalička z Pukanca, ktorí priniesli aj dve dramatické
vystúpenia, Babičky zo Zlatých Moraviec aj s vlastnou textovou časťou
piesní, Sarovčanka zo Saroviec, ktorí preniesli netradičné trávnice, ktoré ich
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predkovia priniesli z Hornej Maríkovej počas osídľovania Šaroviec. Záver
vystúpení patru folklórnej skupme Krivín, ktorý zapósobil piesňami a krojmi
z Tekovského regiónu. Podujatie svojou účasťou poctil podpredseda
N itrianskeho samosprávneho kraja, čestná predsedníčka Okresnej
organizácie Jednoty dóchodcov Slovenska a starostka obce.

1. október 2019
Okresná organizácia Jednoty déchodcov Slovenska zorganizovala športový
pochod z Kalnej nad Hronom do Dolnej Seči. Naspäť seniorov odviezol
autobus a pri posedení si vymieňali skúsenosti zo svojej činnosti. Zúčastnili
sa aj členovia našej základnej organizácie.

17. október 2019
Sviatočný deň rybníckych seniorov.
Na pozvanie starostky obce sa v kultúrnom dome stretlo takmer 200
seniorov pri príležitosti „Mesiaca úcty k starším“. Za účasti poslancov OZ
všetkých privítala starostka obce a snažila sa slovami priniesť niečo čo by
ich posilnilo na živótnej ceste. Pozdravy cez hudbu a spev odovzdali deti zo
Základnej umeleckej školy Tlmače (z Rybníka účinkovali Trio Mareka

Uhnáka, Martin Polc, Tadeáš a Tamara Valachyoví). Seniorov potešili aj
darčeky a pri pohostení si mohli zaspomí nať na mladosť.

19. október 2019
Jesenná brigáda, ktorá bola zameraná na úpravu cintorína a jeho okolia.
Spoločnou prácou prispeli členovia spoločenských organizácií a v
početnom zastúpení sa zúčastnili členovia Poľovníckeho združenia. Roky
neudržiavané dreviny upravili tak, aby cintorín nezostal bez zelene. Nový
vzhľad dostala aj časť oplotenia, upratal sa Dom smútku, kaplnka Sv. Jozefa

vďaka členkám Základ nej organizácie Jed noty dóchodcov Slovenska
a Miestnemu odboru Matice slovenskej. Počas mesiaca bob vykonané
spevnenie plochy oproti Domu smútku čo slúži na parkovanie áut.

27. október 2019
Spomienková slávnosť
Bol to výnimočný deň, kedy si občania obce a hostia pripomenuli významné
výročia: 150.výročie úmrtia Stefana Moyzesa, 100.výročie tragickej smrti
gen. M.R. Stefánika a 100.výročie obnovenia Matice slovenskej. Slávnosť
sa začala svätou omšou v našom chráme za prítomnosti kňazov rodákov
Mons. Mgr. Daniela lžolda a Thlic. Mgr. Antona lžolda a miestneho pána
dekana Štefana Kováča. Hovorené slovo, hudba a spevy domáceho
spevokolu zvýraznili sviatočnú atmosféru. Prítomným sa prihovoril aj zasl.
umebec Juraj Srvaš. V rámci bohoslužby bob aj poďakovanie za úrodu.
Výzdoba symbolizovala biblické znaky, podobizen Stefana Moyzesa,
potrebu chrániť život od počatia a symbol vinárskej oblasti. Výstavu
organizoval Ing. Ondrej Krajči, Mgr. Ivana Ižoldová a Stanislava Chlebová
za pomoci šikovných detí a občanov. Nechýbali ženy a deti v kroji. Následne
sa účastníci presunuli ku kaplnke sv. Jozefa, kde pri pamätnej tabuli Stefana
Moyzesa sa konal pietny akt kladenia venca. Modlitbu predniesol pán dekan,
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o spevy sa postarala folklórna skupina Krivín. Slávnostný príhovor
predniesla aj starostka obce. V popoludňajších hodinách nasledoval
program v KD. Otvorením výstavy slovenského ornamentu so sprievodným
slovom Mfloša Zverinu. Hudbou a spevom slávnosť otvorila Zuzana
Brezánska a Andrej Hamara a prispela folklórna skupina Krivín.
Premietnuté boll krátke videodokumenty zo spomínaných udalostí. Národné
spevy folklórny súbor Matičiar z Kozároviec, sprievodné slová Mgr. Dáši
Machálovej prispeli k spomienke na historické udalosti. V príhovore vystúpil
Juraj Sarvaš a predseda Dozorného výboru Matice slovenskej JUDr. Stefan
Martinkovič. Tvorca pamätnej tabule Stefana Moyzesa Ing. arch. Jozef
Frtús daroval Miestnemu odboru Matice slovenskej bustu ženy v tekovskom
rohatom Čepci. Za reprezentáciu obce bob udelené čestné uznanie in
memoriam pani Anne Klepáčovej uložené je v úschovni. Na záver
prítomných pobavila hudobná skupina Sirákband. Mohutným hlasom v sále
sa ozývala pieseň na Kráľovej holi. Medzi d‘alšími hosťami boll podpredseda
Nitrianskeho samosprávneho kraja, poslankyňa Nitrianskeho
samosprávneho kraja, poslanec Nitrianskeho samosprávneho kraja, riaditeľ
Domu Matice slovenskej v Leviciach, predsedníčka okresnej organizácie
Jednoty dóchodcov Slovenska, predsedovia Miestnych odborov Matice
slovenskej z Levic, Veľkých Kozmáloviec, Nového Tekova, Starého Tekova,
Cajkova a z Kozároviec.

7. november 2019
Okresná organizácia Jednoty dóchodcov Slovenska pripravila v Leviciach
spoločné podujatie pre 260 seniorov z 28 základných organizácií k Mesiacu
úcty k starším. Predsedníctvo Okresnej organizácie udelilo vyznamenanie
členovi našej organizácie pánovi Vojtechovi Ondrusovi. Každoročne malý
darček dostávajú aj jubilanti. Ocenená bola jubilantka pani Edita Zátiková.
Z našej organizácie sa zúčastnilo 13 členov.

16. november 2019
Rybnícka desiatka
Pravidelný už 10.ročník v športovom behu sa rozšíril aj o beh na trať v dÍžke
5km. V porovnaní s minulost‘ou bola účasť viac ako dvojnásobná-109
bežcov. Súťažibo sa v kategóriách muži a ženy do 39rokov, nad 40rokov ‚

nad 50rokova a nad 60rokov. Deti Základnej školy s materskou školou boli
zaradené v 8 kategóriách. Zastúpenie mali viaceré okresy Nitrianskeho
kraja a aj východné Slovensko. Bežali aj levickí triatlonisti z ŠKAtóm Levice.
Obec reprezentovali: Marek Demian, Pavol lžold, Dominik Kúdela a
Veronika Bagolová. V Rybníckej 5-ke našimi reprezentantmi boli: Štefan
Kováč, Peter Maszay, Simon Uhnák s manželkou Monikou.

22. novem ber 2019
Miestny Odbor Matice sbovenskej zorganizoval 13. ročník batóžkovej
Katarínskej zábavy. Pri hudobnej produkcii skupina Spodorecha sa
zabávalo 130 hostí. Bohatá tombola potešila mnohých a výborná nálada
panovala do rána.
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24. novem ber 2019
Obec, Základná škola s materskou školou a Miestny obor Matice slovenskej
zorganizovali „Jesenné a zimné tvorivé dielne“ v rámci projektu „Remeslá a
práce čilejkárskej oblasti.“ Akciu podporil Fond na podporu umenia. Stretli
sa všetky vekové kategórie, tiež pani učiteľky, aby spoločne pripravovali
vianočné ozdoby ako aj ukážky tradičných jedál (kapustnica, krútenáky,
domáce ťahané štrúdle.) Súbežne bol po prvýkrát pripravený adventný
veniec za účinnej pomoci pani Evy Bačíkovej a umiestnený do parku pri
fontáne.

V novembri sa 6 členov Dobrovoľníckeho hasičského zboru (DHZ)
zúčastnilo vstupného odborného hasičského školenia v Tekovských
Lužanoch a úspešne absolvovali záverečné skúšky.

V posledných novembrových dňoch Obec a Miestny odbor Matice
slovenskej pripravili pri vchode do kultúrneho domu krásny symbol Vianoc
— betlehem.

1. december 2019
Prvú adventnú nedeľu sa po svatej omši veriaci presunuli k obecnému
úradu, kde pán dekan po prvýkrát v histórii obce posvätil adventný veniec.
Vyjadril veľkú radosť, poďakovanie a všetkým zaželal požehnaný a pokojný
advent. Prvú zo štyroch sviec zapálila starostka obce. Prvá je symbol mieru,
druhá symbol viery, tretia symbol lásky a štvrtá symbol nádeje. Veniec tak
pripomína, že plamene sviečok by každý z nás mal mať neustále zapálené.

Nakoniec sa prítomní spoločne pomodlili.

6. december 2019
Privítanie Mikuláša. Okrem obdarovania darčekom škola ponúkla možnosť
zakúpenia vianočných dekorácií, ktoré deti vytvorili za pomoci pedagógov v
škole.

8. december 2019
V kultúrnom dome sa konalo stretnutie občanov s poslancami obecného
zastupiteľstva. Aktuálnou témou bola oblasť starostlivosti o životné
prostredie a odpadové hospodárstvo. Zaujímavé témy ako TKO,
separovanie, zberný dvor, čistota obce a poplatky za odvoz podnietili
zúčastnených k diskusii. Vzhfadom na rozšírené práce v záujem pomoci
občanov stúpajú aj náklady na činnosť o čom boli prítomní informovaní.

12 december20l9
Na pozvanie starostky obce a Zboru pre obč,anske zaležitosti sa v obradn
sieni zišli jubilanti vo veku 60 70 80 a 90 rokov Z celkoveho počtu 5Ö
pozvanych sa stretlo 28 jubilujucich Hrou na husliach v tkovskom kjj
všetkých pozdravila žiačka Základnej školy Zuzana Brezáňéka. Prihovorií
sa starostka obce, matrikárka a predseda komisie sociálnych4vecí a
zdravotníctva Ing. Miloš Bagola.
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Po zápise do Pamätnej knihy boli obdarovaní knihou „Tekov krásny
čilejkársky“, blahoželaním a vianočnou ikebanou. Zoznam prítomných je
uvedený v Pamätnej knihe.

14. december 2019
V kultúrnom dome sa konalo „Stretnutie pod jedličkou“, ktoré usporiadala
Základná organizácia Jednoty dóchodcov Slovenska pod záštitou Obce.
Pre 120 prítomných pripravili program žiaci Základnej školy s materskou
školou pod vedením svojich pedagógov. Predniesli zvyky na dedine od
Mikuláša do Vianoc. Nechýbali darčeky, pohostenie a želanie krásnych
Via noc od starostky obce.

15. december 2019
Základná škola s materskou školou v spolupráci s obcou usporiadali
„Vianočnú akadémiu“.
Hodnotným a špecifickým programom tak prispeli ku spríjemneniu
predvianočnej atmosféry.

26. december 2019
V súkromnej reštaurácii Krivín sa hostia zabávali na Štefanskej zábave. Pri
dobrej hudbe, občerstvenĺ dobrá nálada vyd ržala do rána.

28. december 2019
Miestny odbor Matice slovenskej bilancoval svoju činnost‘ na výročnej
členskej schódzi. Cez videozáznamy a hovorené slovo sa priblížili k
podujatiam počas roka. Zaoberali sa aj plánom na rok 2020. Všetky
podujatia počas roka sú zaznamenané podľa mesiacov a dní. Prítomných
hudbou na flaute potešil Tadeáš Valachy, spevom Tamara Valachyová.
Zárukou dobrej atmosféry bola hudba v podaní Jozefa Havrana, Antona
Valachyho — saXofóny a Petra Uhnáka — akordeón.

31. december 2019
Silvestrovské oslavy. Oslava posledného dňa v kalendárnom roku sa začala
netradične už o 18:O0hod. Pre deti a mládež zorganizovala obec v KD
detský Silvester. Stretli sa rodičia a deti a trochu skór privítali Nový rok. O
zábavu pre nich sa postarali animátori — žiaci základnej školy, ktorí mi
pripravili zaujímavé sút‘aže spojené s aktivitou v parku — hľadanie pokladu.
Súčasťou oslavy bol ohňostroj, deti si zapálili prskavky a s detským
šampanským si pripili na úspešný rok 2020. Veselý program zlákal aj
mnohých vidiečanov. Od 23:O0hod. priestor patril dospelým, ktorý prišli
privítať Nový rok. Za zvukov a svetiel ohňostroja pri poháriku šampanského
si vzájomne spolu s vedením obce vinšovali šťastný Nový rok.

V mesiaci december bol vydaný Matičný občasník Miestneho odboru
Matice slovenskej v Rybníku. V úvodnom článku sa prihovoril JUDr. Štefan
Martinkovič z Miestneho odboru Matice slovenskej v Záhorskej Bystrici a
predseda Dozorného výboru Matice slovenskej. Casopis dáva ucelený
obraz o našich ľud‘och pod názvom „Sikovní medzi nami“. Spomínajú Sa:

— Oľga Bajanová — dlhoročná predsednička Miestneho odboru Matice
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slovenskej v Rybníku, ocenená mnohými vyznamenaniami a vďaka
nej má náš Ľudový dom dnešnú podobu.

— Eva Bačíková — robí radosť aranžovaním kvetov, zúčastňuje sa
matičných podujatí, vie upútať odbornosťou o flóre v našej obci a
svoje skúsenosti odovzdáva na tvorivých dielňach.

— Darina Kondrátová — pracovitá, skromná a šikovná. Sije masky pre
fašiangové podujatia, kroje, iniciuje založenie Klubu pre obnovu a
tvorbu krojov.

— Helena Uhnáková — venuje sa vyšívaniu ručníčkov čo poslala aj do
Ameriky. a tzv. brán na pánske krojové košele Má záľubu aj v zbieraní
ľudových a náboženských piesní.

— Andrea Harmadyová — ako absolventka Skoly úžitkového
výtvarníctva venuje sa róznym výtvarným technikám. V súčasnosti
sa zameriava na ilustrácie knIh rózneho charakteru hlavne pre deti.

— Anna Klepáčová — jej aktívny život je spomenutý pri dátume
21.6.2019.

— Vincent Mozdík — jeho aktívny život je spomenutý pri dátume
20.9.2019.

V občasníku sú uvedené významné momenty zo života Miestneho odboru
Matice slovenskej podľa dátumov podujatĺ ako aj zábery zo zájazdov.
Občasník bol realizovaný s finančnou podporou Nitrianskeho
samosprávneho kraja a Miestneho odboru Matice slovenskej.

Spoločenské orqanizácie, záujmové spolky, súbory

Základná organizácia Jednoty dóchodcov Slovenska Rybník
(ZOJDS)
Pracuje aktívne v našej obci už 24 rokov. Organizácia patrí medzi
najpočetnejšie v okrese Levice, s počtom členov 238, nielen obyvateľov
obce. Svoju bohatú činnost‘ zameriavajú na oblasť kultúry, športu, turistiky,
zabezpečujú liečebné pobyty pre svojich členov. Veľkým prínosom pre obec
je aj ich brigádnická činnosť a spolupráca pri organizovaní podujatí v obci.
Účasťou na okresných podujatiach šín dobré meno a propaguje Tekovský
región.
Neodmysliteľnou súčasťou ZO JDS je folklórna skupina Krivín, ktorá
účinkovala aj v zahraničí. Zachováva naše kroje, piesne a zvyky. Oficiálne
pósobí od roku 1995 s počtom členov 15. V roku 2012 Gejza Uhnák
a folklórna skupina Krivín vydali debutové CD s 19-tymi piesňami pod
názvom „Vyjdi moja jasná hviezda“. Do roku 2018 bola vedúcou skupiny
Mgr. Emília Krnčoková - robila scenáre, upravovala piesne a doprevádzala
skupinu na akordeóne za čo jej patní veľká vd‘aka. Po nej vedenie prebral
Ján Kupča, ktorý je vedúcim dodnes. Okrem spevu obohacuje skupinu
hovoreným slovom aj vlastnou tvorbou. Všetky vystúpenia sú podfarbené
hudobným doprovodom Mgr. Juraja Seba, ktorý súbor doprevádza na
akordeóne. Aktuálny členovia folklórnej skupiny Krivín sú: Angela Sályová,
Anna Vančová, Anna Nitranská, Zdenka Harmadyová, Helena Kupčová,
Darina Kondrátová, Marianna Harmadyová, Helena Harmadyová, Margita
Fialová a Jozef Ďurčať.
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Úroveň vystúpení znásobujú vyzdobené tekovské kroje.
Ženy majú tri kroje:
ľahký letný — sponie čepce, sponík s Čiernou zásterou, košieľka, mamuske,
blingáčový - sviatočný veselý s rohatim čepcom a fiziere
najslávnostnejší a najstarší čilejkársky kroj-šíkovie sukne, rohatí čepiec,
privezuvačke, krížny ručník, čižmy.
Ženy aj muži majú za pásom vyšívaný ručníČok.
Vystúpenia sú zaznamenané podľa mesiacov a dní.
Výbor ZO JDS pracuje v zložení:
Anna Havranová - predsedníčka 24 rokov,
Eva Sulačeková = zástupkyňa
Emilia Horňačekova — tajomnik
Edita Zátiková - pokladníčka,
členky výboru: Lýdia Havranová, Mária Bieliková, Angela Šályová, Vlasta
Kyseľová, Anna Holková, Viera Holková, Helena Uhnáková, Ľudmila
Bandziová - úseková dóverníčka, ktorá je aj predsedníčkou revíznej komisie.
Cinnost‘ organizácie je vedená vo vlastnej kronike predsedníčkou ZO

Miestny odbor Matice slovenskej RYBNÍK (MO MS)
Činnosť organizácie v obci bola obnovená v roku 1991.
Predsedovia boli v nasledovnom poradí:
1991 — Ján Horniačik, podpredseda Stanislav Maďar
1994— Ing. Ondrej lžold, podpredseda Stanislav Mad‘ar, opätovne zvolení
aj v r.1997
2001 — Aurel Mráz, Stanislav Maďar člen výboru

2004 — Oľga Bajanová
Od roku 2007 vedie miestny odbor Matice slovenskej Ing. Daniela Trňanová.
Aktivity Miestneho odboru Matice slovenskej v Rybnĺku sú zamerané na
podporu a upevňovanie slovenského vlastenectva, prehlbovanie vzťahu
občanov k slovenskej štátnosti, ochraňuje a šín národné kultúrne dedičstvo.
Zachovávajú ľudové zvyky, tradície, folklór aj cez tvorivé dielne.
Cinnosť je zameraná aj na organizovanie kultúrnych, spoločenských a
športových pod ujatí pre všetky vekové kategórie.
Organizácia už dlhodobo spolupracuje pri organizovaní obecných podujatí
napr. neodmyslitel‘nou súčasťou je už tradičný fašiangový sprievod masiek
ako aj matičný stánok v rámci vinobrania a zábavno-športové podujatie
„Hurá prázdniny‘, ktoré sa každoročne koná na futbalovom štadióne.
Clenovia MO MS sa pravidelne zúčastňujú aj na spomienkových
podujatiach v rámci Slovenska — oslavy na Bradle pri príležitosti 1 00.výročia
úmrtia M.R. Stefánika, odhalenie pamätnej busty Ľudovíta Štúra v Štúrove,
oslavy na Devíne, matičné slávnosti, odhalenie pamätnej tabuli M.R.
Štefánika v Zvolenskej Slatine atd‘.
V r. 2019 sme si svätou omšou.a slávnostnou akadémiou pripomenuli
1 00.výročie oživotvorenia Matice slovenskej, 1 00.výročie tragickej smrti
M.R. Stefánika a 150. výročie úmrtia 1.predsedu Matice slovenskej Štefana
Moyzesa, ktorý dal postavíť a financoval kapInku Sv. Jozefa pri cintoríne.
Organizujeme pravidelne tematické zájazdy. Navštívili sme Ždiar, Liptov,
Cierny Balog, viackrát Vysoké Tatry, Prosiecku a Kvačiansku dolinu,
Terchovú, Rožňavu a jej okolie, Kalište, Prahu, maďarské mesto Eger,
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Valtice, Mikulov a Lednice na Morave. Turistický výstup na Rysy, Kriváň,
Veľký Rozsutec a každoročne už tradičný výstup na Sitno. Zúčastnili sme
sa tiež Hontianskej parády v Hrušove a folklórnych slávností pod Poľanou
v Detve. Mnohé akcie boll realizované v spolupráci s občianskym
združením „Spoznávame svet a Slovensko“ ako aj vydanie bulletinu
o ľudovom dome.
Medzi tradičné podujatia patrí už 13 rokov Katarinska zábava, veľkonočné
a vianočné tvorivé dielne pre deti aj dospelých, besedy o knihách,
novoročné a koncoročné stretnutia. Nezanedbateľné sú tiež každoročné
brigády pri kaplnke Sv. Urbana, „na stávke“ ako aj na prírodnom amfiteátri
na Teplici. Medzi obľúbené činnosti patrí aj cvičenie jogy a SM systému
V telocvični.
Kladne treba hodnotiť omladzovanie nášho Miestneho odboru Matice
slovenskej. V súčasnosti máme 162 členov, z toho 85 žien, 66 mužov a 11
detí. Najstarší člen má 85 rokov a najmladší 7 rokov.
Výbor pracuje v nasledovnom zložení:
Ing. Daniela Trňanová MBA— predsedníčka od roku 2007, členka Okresnej
rady Matice slovenskej a Krajskej rady Matice slovenskej, členka výboru
Matice slovenskej,
Blažena Švecová — tajomníčka
Ing. Erika Brezánska — pokladnička
členovia: Anna Krištofová, Eva Bačíková, Marek Pustaj, Milena Hercová,
Roman Trňan
Dozorný výbor:
Bystrík Havran, Ing. Ondrej lžold, Stefan Chlebo

Vinohradnícky spolok
Občianske združenie Vinohradnícky spolok Rybník (OZ), vzniklo 6.12.2006,
predsedom je Ing. Jozef Uhnák. Má 61 členov. lch cieľom je napomáhať
trvalému rozvoju vinohradníctva a vinárstva, ktoré je ako súčasť kultúrneho
a historického dedíčstva obce. Základným predmetom činnosti je
organ izovanie odborných pred nášok a seminárov, tematických zájazdov,
degustácií vlastných vín a nadväzovanie spolupráce so združeniami
vinohradníckeho zamerania.. Vlastná im je pomoc pri vytváraní podmienok
pre rozvoj vidieckej turistiky a agroturistiky v obci a okolí. Prvým podujatím
v roku je tradične organizovanie degustácie a výstavy vín, na ktorej sa
zúčastňujú vinári zo širokého okolia. Ďalšou je usporiadanie „Dňa
otvorených pivníc“ na Kráľovke. Začiatkom septembra v spolupráci s obcou
organizujú „Rybnícke vinobranie“ a dňa 27.12. požehnanie mladých vín pri
svätej omši, ktoré každoročne vykonávajú kňazi naši rodáci bratia Daniel
a Jozef Ižold. Následne popoludní sa koná výročná členská schódza.
Všetky podujatia sú úspešne organizované v spolupráci s obcou a výrazne
prispievajú ku zviditeľneniu a prezentácie obce Rybník. Sú zaznamenané
podľa mesiacov a dní.
Výbor OZ pracuje v zložení:
Ing Jozef Uhnak - predseda
Jaroslav Sebo ml. - podprédseda
Ing. Rastislav Uhnák — hospodár
členovia: Ladislav Lieskovský, Peter Kováč, Marián Ižold, Pavel Ižold
Revízna komisia (RK):
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Filip Tušan — predseda
Ing. Vendelín Lúpal —člen
Ing. Ondrej Krajči — člen

PoI‘ovnícke združenie (PZ)
Združenie bob založené v roku 1993, počet členov je 22, predsedom je
Ľubomír Holečka. Svoju činnosť zameriava na prípravu krmiva a
starostlivosť o zver, tlmenie škodnej, výsadbu stromkov, opravu krmelcov.
Nezanedbateľná je ich brigádnícka práca pre potreby obce — úprava drevín
a príprava občerstvenia pri podujatiach v obci.
Výbor PZ pracuje v zipžení:
Ľubomír Holečka — predseda
Ing. Emil Bušniak — hospodár
RN Dr. Jozef Šálka — tajomník
Ing. Rastislav Uhnák — pokladník
Karol Surda — kynológ
MVDr. Veronika Hrúzová — člen

Urbárska spoločnosť— pozemkové spoločenstvo Rybník
Bob zaregistrované v roku 1996 ako spoločenstvo bez právnej subjektivity
s počtom spoločníkov 469. Predsedom spoločnosti bol Jozef Varga,
tajomník Ondrej Halaj. V roku 2007 bob spoločenstvo zapísané so zmenou
v registri a s právnou subjektivitou a počtom spobočníkov 516. Vzniklo ako
spobočenstvo oprávnených dedičov podiebov. Základný majetok tvoria lesné
pozemky a ostatné plochy v katastrálnom území Rybník. Orgány: valné
zhromaždenie, výbor, dozorná rada.
Výbor:
Bc. Zuzana Havranová — predseda
Vojtech lžold — tajomník
Milan Vrablec — pokladník
Ľubomír Herc - člen
Ladislav Martíny - člen
Dozorná rada:
Mgr. Róbert Herc — predseda
Ing. Anna Pohánková — člen
Ľubomír Dvornák — člen
Do októbra 2019 bol predsedom Karol Chaloupka.
Cieľom spoločenstva nie je len t‘ažba dreva, ale aj zalesňovanie,
starostlivosť o les a trávnaté porasty, z ktorých asi najväčší úpadok počas
minulých rokov je zaznamenaný na Prieložkách.

Lesné a pozemkové spoločenstvo Rybník
Spobočenstvo bob založené v roku 1938 ako Lesné spobočenstvo
v Rybníku. V tomto rokuodkúpilo lesné pozemky v k. ú. Rybník od
Banskobystrického biskupstva a začalo ich spravovať od 1.1.1939. V tom
období patril každému kupujúcemu jeden zo sto podielov. V súčasnosti
eviduje 208 členov, ktorí sú ičmi póvodných podielnikov. Spoločenstvo
sa nadi Zmluvou o spoboiye a Stanovami schvalenymi na Valnom
zhromaždeni podfa zakooozemkovych spoločenstvach Venuje sa
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hospodáreniu na lesných pozemkoch vo vlastníctve, ktorých rozloha je
113,9ha. Pre činnosť v lese je vypracovaný Program starostlivosti o lesy
(PS). Čin nosť spočíva v ťažbe dreva podľa PS, výsadbe mladých
stromčekov, ochrane porastov pred poškodením lesnou zverou, ochrane
pred požiarmi, kontrolou svojich pozemkov.
Výbor pracuje v zloženĺ
Michal Halaj - predseda
Miroslav Svec — podpredseda
Milan Svec - člen
Jaroslav Šebo st. -člen
Stefan Pustaj — člen

Obnovený Dobrovoľný hasičský zbor (DHZ)
V minulosti v obci fungoval Dobrovoľný hasičský zbor, ktorý mal 35 členov.
Od roku 1995 bol jeho predsedom Jaroslav Krištof. Od roku 2007 členskú
základňu tvorilo 37 členov. Veliteľom obecného hasičského zboru bol
Marián Bačík, strojníkom Ján Smadiš a preventivár Richard Durček.
Predsedom sa stal František Králik. Voktóbri 2019 sa uskutočnila
obnovujúce členská schódza Dobrovoľného hasičského zboru obce Rybník.
Zúčastnilo sa na nei 12 dobrovoľníkov. Za predsedu bol zvolený Milan
Moravčík, podpredseda-veliteľ je Patrik Hradílek. Do plánu činnosti si dali
rozšírenie členskej základ ne, vytvorenie personálnych podmienok pre
zaradenie DHZ, vyškoliť členov v rámci základnej jednotky, zúčastniť sa
okresného inštruktážno-metodického zamestnania územného okrsku
Tlmače. V novembri sa 5 Členov zúčastnilo základnej prípravy členov
Hasičských jednotiek DHZ obcí. Počas dvoch víkeňdov zložili z teoretickej
a praktickej časti skúšky a každý člen získal certifikát.

Športová činnost‘

Organizovaný futbalový klub (OFK)
Začiatok histórie športu v Rybníku siaha do roku 1934, kedy bol založený
ŠK Rybník. Boli to futbalové zápasy, ktoré naše mužstvo odohralo na
ihriskách Prieložky a na jarmočnisku. V roku 1948 bob premenované na
Sokol Rybník. V roku 1962 miestna TJ vystupovala pod menom Andezit
Rybník. V roku 1963 boba premenovaná na Družstevník Rybník. V roku
1965 pre nedostatok hráčov futbalistov bob TJ spojené so Spartakom
Tlmače a mužstvo hrávalo zápasy na ihrisku v Rybníku pod hlavičkou
Spartak Tlmače B. V roku 1969 sa znovu vytvorila samostatná TJ SK
Rybník. V roku 2012 bola TJ premenovaná z TJ Družstevník Rybník nad
Hronom na OFK Rybnik
V sezóne 2018/2019 mal klub v súťažiach OBFZ (Oblastný futbalový zväz)
niekolko mladežnickych a mužskych futbalovych družstiev Naši najmenši
súťažili v mládežníckej kategórii Prípravka — skupina B spolu s družstvami
Kozárovie, Hronských Kosíh a Novou Dedinou. . Naši žiaci súťažili v
mládežníckej kategórii — IV. ligy — ObM žiaci U15-OBFZ Levice — Sever,
spolu s deviatimi klubmi v tabuľke. Po základnej časti skončili na druhom
mieste v tabuľke a postúpili do nadstavbovej časti o pohár predsedu OBFZ

30



KRONIKA OBCE RYBNÍK 2019

Levice. Po celkovom odohratí aj nadstavbovej časti obsadili celkovo
bronzové — tretie miesto z celkového počtu 19-tich mužstiev zúčastnených
v sút‘aži okresu Levice. Mužstvo mužov v sezóne 2018/2019 hrávalo VIII.
Ligu— II. triedu- OBFZ Levice. V základnej súťaži obsadilo 3.miesto a
postúpilo do finálovej skupiny o postup do boja o VII. Ligu-II. triedu. Vo
finálovej skupme sme obsadili 4.miesto a mužstvo nepostúpilo do vyššej
súťaže. Vsezóne 2019/2020 máme už len združené spoločné mládežnícke
družstvá a to nasledovne: naši najmladší hrajú v mládežníckej kategórii
Prípravka-skupina C pod hlavičkou mužstva TJAB Hronské Kľačany. Naši
žiaci hrajú v mládežníckej kategórii — IV. Ligy-ObM žiaci Ul 5-OBFZ Levice-
Sever, pod hlavičkou mužstva SK Cajkov. Naši dorastenci hrajú v
mládežníckej kategórii-Vl. Ligy-ObM Dorast U19-OBFZ Levice pod
hlavičkou OFK Rybník. Mužské mužstvo v túto sezónu 2019/2020, OFK
nemá zastúpené v súťaži. Casť hráčov OFK hráva túto sezónu na host‘ovaní
v tíme ŠK Dynamo Veľké Kozmálovce (VII. Liga-II. trieda-ObFZ Levice.
Aktivity sú zapísané podľa dátumu v mesiacoch a dňoch.
Výbor pracuje v nasledovnom zložení:
Ing. František Vyskočil -predseda
Jozef LuIčo — tajomník
Ing. Erik Kúdela — pokladník
Ján Klement — člen výboru
Významnou pomocou zo strany obce je organizovaný prenájom školskej
telocvične na rózne športové aktivity ako cvičenie SM systém, športový
krúžok, Stolnotenisový klub, Organizovaný futbalový klub, joga, florbal.

Stolnotenisový klub (STK)
Klub má 24 hráčov, z toho 14 do 23 rokov. Z počtu 14 mladých hráčov je 7
z Rybníka. Svoju činnost‘ obnovil v roku 2006. Zakladajúcim členom bol Ján
Jančo st. Za výdatnej pomoci sponzora z Levíc Ing. Jozefa Piatra sa činnosť
rozvinula z účasti jedného družstva v našej okresnej sút‘aži do dnešnej
podoby. Dnes obec reprezentuje 5 družstiev v našich daných sút‘ažiach.
Extra liga (najvyššia slovenská súťaž), druhá liga, štvrtá liga a dve okresné
súťaže t.j. prvá a druhá trieda okresu Levice. Filozofia klubu je založená na
výchove mládežníckych hráčov. Počas uplynulých rokov do reprezentácie
žiackych a dorasteneckých výberov sa dostali traja chlapci a tri dievčatá.
Vzhľadom na vysokú úroveň klubovne tréningovej činnosti, má klub
regionálny charakter. Hráči sú zo siedmich obcí okresu Levice ako aj z Levíc
a Zlatých Moraviec. Počas roka 2020 prebehne rekonštrukcia štruktúr klubu
a pevne veríme, že zachováme trend výchovy mladých hráčov do d‘alších
rokov. V roku 2018 bola vydaná kniha „Mój tanec s bielou loptičkou“ 100-
ročná história levického stolného tenisu. (1918-2018). Je to prvé vydanie
STK Levice autor Rudolf Székely. Podrobný popis členov a súťaží
prezrádza, že mnohí hráči aj v minulosti poáhádzali alebo žili v Rybníku a
reprezentovali tým obec. Takto to prebieha I naďalej.
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Športové úspechy rodákov

Vladimír Ďurovský - atletika
V dňoch 16. - 17.3.2019 Halové majstrovstvá Slovenska Juniorov Bratislava
7-boj 2. miesto. Dňa 26. 5. 2019 Majstrovstvá Slovenska Juniori 10-boj
Trnava 2. miesto. mužmi, Dňa 29.6.2019 Majstrovstvá Slovenska muži do
23. r. Trnava hod oštepom 800g. 3.miesto. Súťaží za SK Dukla o.z. Banská
Bystrica.

Emma Ďurovská — vrh gul‘ou
Dňa 24.2.2019 vrh guľou 3kg MSR dorastenky Bratislava 1.miesto Vrh
guľou 4kg Bratislava 3.3.2019 3.miesto. MSR Košice 6.7.2019 v kategórii
dorastenka 1 .miesto vrh guľou. Súťaží za SK Dukla o.z. Banská Bystrica.

Michal Vajda - kulturistika
Náš rodák, klasický kulturista Michal Vajda zahájil jarnú časť sút‘ažnej
sezóny 2019 a 11.mája 2019 s úspechom na nominačnej súťaži NABBA
Slovenska v Ružomberku, získal 2. miesto.
Dňa 18. mája 2019 sav Ceskej republike konali medzinárodné majstrovstvá
v kulturistike, kde získal zlatú medailu. Na Majstrovstvách sveta v lrskom
Belfaste 8.júna 2019 sa umiestnil na 4. mieste.

Folklór, kroje, tradície

Folklór, kroje, tradície sú stále neoddeliteľnou súčast‘ou života v obci a tvoria
vzácny doplnok pri róznych podujatiach. Prezentujú ho folklórne súbory
detský Galibášik a Krivín. O zachovanie krojov sa významne pričinila pani
Anna Klepáčová (záznam v kronike z 21.6.) ako aj mnohé ženy, ktoré si
vyrobili kroje pre seba a rodinu (spomenuté v občasníku MO MS). V dedine
sú ešte žijúce seniorky, ktoré kroj nosia nad‘alej, ale pre vek a zdravotný
stav ich už nestretávame. Sú to: Mária lžoldová (narodená v roku 1925),
Helena Havranová (1928), Mária Havranová (1929), Rozália Nemcová
(1931), Elena Gajdošová (1933), ktorú ešte možno stretnúť na róznych
podujatiach a bohoslužbách, Anna Rudinská (1933), Juliana Holečková
(1935). Najstaršou občiankouje paniAnna Bajanová narodená v roku 1924,
ktorá sa v roku 2019 dožila 95 rokov.

O zachovanie krojov, ich propagáciu aj za hranicami obce a Slovenska sa
stará Monika Miškovičová Savová - formou výstav, krúžku v ZS a
propagáciu regionálnej kultúry. Je autorkou niekoľkých výstav v okolí obce
a v Tekovskom múzeu.

Ľudový dom na Teplici
Je jedinečnou ukážkou vidieckeho života v regióne Tekov. V základnej
listine Svätobeňadického opátstva sa nachádza prvá písomná zmienka o
obci Rybník z roku 1075 pod latinským názvom Villa sceulleus. Obec
daroval kláštoru uhorský kráľ Gejza I aj s 15 vinohradníkmi a rovnakým
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počtom viníc. Budovu postavil jej majiteľ Štefan Švirik okolo roku 1880. Dom
zdedil ich syn Ján, po čase odišiel do Ameriky. Jeho manželka Agneša
zomrela v dome ako 91 ročná a nasťahovala sa tam rodina Kuklová a bol v
pövodnom stave. Od roku 1990 bol prázdny a v roku 2001 sa majiteľom
domu stala obec. Aj po rekonštrukcii má dom póvodný stav, zariadenie
múzea a inštaláciu eXponátov zabezpečila pani Oľga Bajanová, ktorá
vlastnila veľkú zbierku historických krojov a úžitkových predmetov a tieto
darovala múzeu. Do zbierok prispeli aj mnohí občania. Pod názvom Ľudový
dom bob múzeum slávnostne otvorené v októbri 2005. Organizujú sa v
ňom aktivity tradičnej kultúry. Počas vinobrania je sprístupnený pre
verejnosť a podľa záujmu v priebéhu roka telefonickou rozhovore s pani
Bajanovou kedykoľvek.

Prírodný amfiteáter
Je vybudovaný v hamej časti obce — Teplica a využíva sa pri organizovaní
róznych kultúrno - spoločenských podujatí.

Hudobné a zoskupenia

Hudobná skupina Švecband
Vznikla v roku 2011. Vedúcim skupiny je Milan Švec (gitara), členovia z
Rybníka: Miroslav Považan (basgitara), Bystrík Havran (klávesy)a hosťujúci
Ján Patko z Pukanca (klávesy). Skupina aktívne spolupracuje s OcÚ pri
kultú rnych pod ujatiach ako Mikulášska slávnosť, fašiangy, Vatra
zvrchovanosti, vinobranie. Zúčastňujú sa aj súkromných osláv a všade
rozdávajú radosť a dobrú náladu hudbou, spevom a vlastnou tvorbou nielen
v obci ale aj v jej okolí. Priestor na nácvik im poskytol OcÚ v budove starej
školy.

Rocková hudobná skupina Spirit (V preklade „duch“).
Vznikla v októbri v roku 2006. Vedúcim je Marcel Klein, členovia: Ľudovít
Závodský zo Stúrova— bubeník, Boris Kollár z Levíc - basgitara, Miroslava
Kunertová z Martina — speváčka. Priestor na nácvik poskytuje OcU v
budove starej školy, kde majú aj nahrávacie štúdio. Ochotne a nezištne
pomáhajú pri ozvučovaní róznych podujatí v obci a ich aktivity siahajú až za
hranice SR — Ceská republika a Chorvátsko.

Hudobná skupina Širákband
Vznikla v júni 2015, vedúci Vdp. dekan Štefan Kováč Adamov- alt saxofón,
ústna harmonika, spev. Začínajúci členovia skupiny: Jozef Havran - alt
saxofón, Anton Valachy — b tenor saXofón, Peter Uhnák — klávesy, Ivana
Srámeková — husle, Ing. Milan Gajdoš z Levic — alt saXofón, klarinet, Ing.
Ján Valko z Pečeníc — trubka, Mgr. Miroslav Dobias z Pečeníc — trubka,
gitara, akordeón. Od septembra 2015 bola členkou skúpiny aj Zuzana
Brezánska - husle, spev a neskór aj Jesicca lžoldová — klarinet. Aktívne sa
zúčastňujú na podujatiach v obci i v širokom okolí aj v domovoch dóchodcov.
Repertoár tvoria piesne duchovné, hymnické, národnéaj ľudové. V roku
2019 skupina vydala prvé CD „Muzika pod orechom“, obsahuje 21 piesní.
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Konfesie (spravidla náboženské vyznanie viery) a
cirkevný život

Obec a jej štruktúra z hľadiska náboženského vyznania je homogénna.
Zhruba 97 % obyvateľov sa hlási k Rímskokatolíckej cirkvi. Dominantnou
stavbou obce je chrám Najsvätejšej Trojice. Jeho história je zaznameňaná
v úvode. Administrátor farnosti je dekan PhDr. Paedr. Th. Mgr. Stefan Kováč,
ktorý dňa 1.7.2013 dostal túto dispozíciu. Jeho predchodcom bol Mgr. Pavol
Klapica v rokoch 1997-2013. Už po príchode založil chrámový spevokol pod
vedením Beáty Tušanovej a rozozvučal sa aj organ, na ktorom po
dlhoročnom organistovi Petrovi Uhnákovi hrá Monika Porubská. Dňa
6.7.2013 bola založená farská rada v nasledovnom zložení: Ing. Ondrej
Krajči, Ing. Miloš Bagola, Filip Tušan, Angelika Molnárová, Ľubica Kováčová,
Ladislav Lieskovský, Ing. Jozef Uhnák, Miroslav Porubský a Stefan Kováč
dekan.
Počas pósobenia vo farnosti sa konali chrámové koncerty či UŽ SO
spevokolom, neskoršie s hudobná skupina Sirákband ako aj s host‘ami —

hudobná skupina Mareka Uhnáka a heligonkári Stanislava Chlebová s
dcérou Alžbetou a synom Jakubom.
Usporadúvali púte na Hostýn na Morave a do Ríma. Svoju duchovnú
činnosť zameriavali na dóstojný priebeh obradov ako aj pomoc chorým a
trpiacim. Každoročne deti podľa veku pristupovali k 1. svátému prijímaniu a
21.10.2017 bola žiakom udelená sviatost‘ birmovania. Organizovali
priateľské posedenia s farskou radou, spevokolom ako aj občanmi na
farskom dvore pri guláši a na zrube a v pivničke v Pečeniciach, kde
vystupovali so svojou hudobnou skupinou. Popri duchovnej a spoločenskej
činnosti sa zamerali aj na opravu fasády chrámu, vydláždenie jeho nádvoria,
opravy na budove fary. Na obnovu prispeli svojou čiastkou vo výške 5 000,-
Eur, z Uradu vlády SR vďaka nim získali významnú sumu 15 000,- Eur a
obec za pósobenia starostu Ing. Imricha Králika prispela sumou 12 000,-
Eur. Obnovený chrám 6. 9. 2015 požehnal Mons. Doc. ThDr. Dušan Argaláš
PhD. V roku 2019 bob pokrstených 10 detí a 20 cirkevných pohrebov a I
cirkevný sobáš.

Významní rodáci

Mons. Mgr. Daniel lžold
Dňa 17.6.1984 bol vysvátený za kňaza. Pósobil v Banskej Štiavnici, v
Piešt‘anoch, v Komjaticiach aj ako dekan Samorínskeho dekanátu. V roku
2005 bol ustanovený za rektora kňazského seminára sv. Cyrila a Metoda v
Bratislave á 10.5.2006 mu svátý otec Benedikt XVI udelil titul monsignora.
V roku 2019 bol ustanoveny za generalneho vikara Bratislavskej arcidiecezy
pre klérus a sviatosti. V roku 2019 uplynulo 35 rokov od jeho vysviacky.

ThLic. Anton lžold PhD.
Dňa 12.6.1999 bol vysvátený za kňaza. Pósobil v Hlohovci, v Topoľčiankach,
v Topoľčanoch, bol tiež prefekt v kňazskom seminári 5v. Cyrila a Metoda v
Bratislave. V roku 2016 obhájil dizertačnú prácu. Z Topoľčianok bol
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vymenovaný za farára vo Veľkom Záluží. V roku 2019 uplynulo 20 rokov od
jeho vysviacky.

PhLic. Don Jozef Ižold SDB provinciál saleziánov na
Slovensku
Dňa 20.1.2001 prijal sviatost‘ kňazstva v Žijme. Od roku 2008 -2014 bol
vikárom provinciála v Bratislave, dňa 7.1.2014 bol vymenovaný za
provinciála saleziánov na Slovensku. Do svojho úradu nastúpil 2.6.2014 a
stal sa prvým provinciálom, ktorý vstúpil do rehole saleziánov až po
novembri 1989. Jednou z veľkých radostí jeho úradu bob v roku 2017
blahorečenie saleziána mučeníka Titusa Zemana.
Kňazom je aj jeho starší brat Daniel.

Mgr. Ľuboš Martíny
Dňa 14.6.2003 bol vysvätený za kňaza. Pósobil v Hhovci a v roku 2004
nastúpil na farnosť Bratislava-Vrakuňa následne do Siah. V roku 2007 bol
vymenovaný za farára v Jacovciach. V roku 2013 bol menovaný za
dištriktuálneho sekretára v dekanáte Topol‘čany. V roku 2017 napísal knihu
„Ako zrno v zemi“. Sú v nej životopisy kňazov spätých s farnosťou Rybník.
Kniha bola použitá pri spracovávaní údajov o kňazoch- rodákoch a
informácie boli získané osobným stretnutím a telefonickými kontaktami.

PhDr. PaedDr. ThMgr. Štefan Kováč Adamov, správca
farnosti - dekan patrí medzi významné osobnosti žijúce v Rybníku.
Narodil sa v roku 1957 v Žitavanoch, Rimsko-katolícky kňaz, vysvätený bol
v roku 1982. Počas doterajšej kňazskej služby obdržal nasledovné
ocenenia: Nositel‘ literárnej Ceny Valentína Beniaka /2001/, Clen Spolku
slovenských spisovateľov /2013/, Laureát pamätnej Zlatej plakety predsedu
NSK za mimoriadny osobný prínos k rozvoju duchovného aj kultúrneho
života v Nitrianskom samosprávnom kraji a originálnu literárnu tvorbu /2018
I, ocenený Cestným uznaním za autorskú tvorivosť v ceboslovenskej
literárnej súťaži o Cenu slovenského učeného tovarišstva /2019 /‚Čestný
občan obcí: Prašice /2001 /‚Trávnica /2013/ Zitavany /2017/. lnformácie sú
z diela Bordové hortenzie, ktorú ako poslednú napísal a vydal v Rybníku
pred odchodom do dóchodku. Celkovo má vydaných 20 kníh z čoho sú 4
kuchárske /Recepty z chalúpky, ll,lll,lV/.
Z uvedeného počtu vytvoril 12 knih v Rybníku. Obyvateľom obce sa
prihováral v článkoch na web.stránke OcU, v obecných novinách Krivín,
aktívne sa zúčastňoval aj kultúrno-spobočenských podujatí v obci.

THDr. Ignác Havran
V roku 2019 uplynulo 80 rokov od vysviacky tohoto významného kňaza
ťodáka, kanonika vysväteného za kňaza 29.6.1939, ktorý zomrel 8.11.1984.

Benedikt Szöllösi
Rybník dal Slovensku významnú osobnosť, národného buditeľa Benedikta
Szöllösiho. Narodil sa v Rybníku 21 .marca 1609, študoval na jezuitskom
gymnáziu v Trnave a neskoršie na univerzite, kde po rokoch bol vysvätený
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za kňaza. Hovoru po latinsky, maďarsky a málo aj nemecky. V roku 1655
zostavil slovenský kancionál -spevník, s dlhým ale na tie časy obvyklým
titulom „Cantus Catholicľ‘ ‚ ktorý mal 320 strán .V prvom vydaní obsahuje
290 jednohlasne notovaných piesní, zadelených do 23 oddielov. Z piesní je
62 latinských, jedna latinsko-slovenská a 227 čisto slovenských. V roku
1936 zo spevníka prevzal a kanonizačne upravil skladateľ Mikuláš
Schneider Trnavský 81 piesní. Niekoľko eXemplárov prvého vydania
Spevníka sa zachovalo a sú uložené v múzeu Spolku Sv. Vojtecha a v
Slovenskom národnom múzeu v Martine. Posledné roky života ho trápila
choroba. Utiahnutý v Kláštore pod Znievom umrel 10.decembra 1656 v
pomerne mladom veku. Pri príležitosti oslavy 220.výročia vysviacky nášho
chrámu v roku 1991 bola na ňom umiestnená Pamätná tabuľa nášho
významného rodáka. V roku 2019 sme si tiež pripomenuli 410.výročie na
rodenia a 380 rokov od jeho vysviacky za kňaza.
Použitá literatúra: Rybník H istoricko-národopisná monografia vydaná v
roku 2010-druhé vydanie od autora-Ján Horniačik.

PhDr. Ján Horniačik — vlastivedný pracovník
Narodil sa 23.12.1930, zomrel 24.10.1997.
Bol promovaný filozof, absolvent Karlovej univerzity v Prahe, vedúci
redaktor podnikových novín „Kirovec“, neskoršie redaktor okresných novín
„Južné Pohronie“ v Leviciach
Svoj vrelý vzt‘ah ku svojej obci a okoliu vyjadril v diele „RYBNíK Historicko-
národopisná monografia 301/2010 tlač :Nec Arte spol.s.r.o. Komárno.
Vyjadruje v nej odraz dejín obce, obraz života, práce, zvykov, obyčajov
obyvatel‘ov. Nechýba v nei humor, čilejkárske nárečie, odevy. Zaujímavý je
popis kultúrno-spoločenského života, školstvo, šport, spolky, informácie
o chotári, chorobách ako aj zveľaďovanie obce.
V roku 1974 vyšla zjeho pera „Kronika obce Rybník“, ktorá je už
zdigitalizovaná a uvedená na web stránke obce.

Marko GeIIen
Narodil sa 23.5.1937, zomrel 27.6.2013
Studoval na Skole umeleckého priemyslu v Bratislave, ktorú absolvoval
v roku 1956. Venoval sa maliarskej tvorbe a úžitkovej grafike. Jeho diela sú
zastúpené v slovenských galériách a v zbierkach doma a v zahraničí.
Jeho autorské výstavy: Tlmače, Levice, Sahy, Kežmarok, Prešov, Lučenec,
Jaslovské Bohunice, Veľký Krtíš, Bratislava, Trnava, Trenčín, Martin,
Banská Bystrica, Nitra, Piešťany, Liptovský Mikuláš, Humenné, Michalovce,
Rybník, Modrý Kameň.
Marko Gellen bol výtvarníkom pat excelans. Jeho maliarska tvorba odráža
úsilie autora o zachytenie života, prírody a krásy.
Vytvára svoje diela pre dnešného človeka. Odráža sa v nich autorovo
vnútorné napätie a nekonečná variabilita témy prírodného prostredia, ktoré
ho inšpiruje a naplňa novými tvorivými silami. Marko Gellen bol typom
krajinára, ktorý vo svojej tvorbe potláča dojmovosť zážitku celistvejším,
konštruktívnejším videním reality cez spontánny vzťah k prírode. Odráža
nielen priame stretnutia s krajom, ako hovorí o čelkovom charaktere
a tvárnosti kraja. Obraz krajiny zvnútorňuje a premieňa v lyrické spomienky
a túžby s predstavou krajiny svojej mladosti. Rozmerom neveľké formáty
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dlel sú zrelé farebnou a tvarovou skratkou a zaujmú diváka. Sviežimi
farebnými harmóniami a kontrastmi vyjadruje prepojenie seba so
súčasnosťou do emociálnej príjemne harmonicky pösobivej skladby plóch,
farieb, Iínií. Pre vnímavého diváka sa dynamický výrazne členený rukopis
vyvažuje kultivovanosťou diela Marka Gellena a stávajú sa podnetom
a inšpiráciou k hlbšiemu chápaniu nášho života.
Bol členom Slovenskej výtvarnej únie a Združenia výtvarných umelcov.
Prevažne ho inšpirovala krajinomaľba.

Školstvo

Základná škola s Materskou školou IZŠ s MŠI
Zriad‘ovateľom je obéc Rybník. V rokoch 2017- 2019 bol riadítel‘om Paed.
Dr. Karol Mladý a od februára 2019 v v polovici školského roku 2018-2019
bola zvolená Mgr. Irena Gremanová. Zástupkyňou pre ZS je Paed. Dr. Anna
Pobešková a zástupkyňou pre MS Jana Polomčáková.
Základná škola je plnoorganizovaná, má 9 ročníkov so svojím triednym
učiteľom. Kolektiv učiteľov je stabilný, svoju kvalifikáciu a odbornosť si
zvyšuje účasťou na vzdelávacích kurzoch. Ku škole patrí aj školské
stravovacie zariadenie, telocvičňa a veľký areál školského dvora. Činnosť
školy je zameraná hlavne na dosahovanie dobrých učebných výsledkov,
účasť na súťažiach, aktivity v krúžkoch v róznych oblastiach a aktívne sa
zapájajú do školských a následne okresných olympiád. Svoje podujatia
prezentujú na webe OcU, v obecných novinách Krivín a v Pohroní.
Nechýbajú pri podujatiach usporiadaných v rámci obce, ktoré význame
obohatia svojim kultúrnym programom.
Aktívne pracuje aj Rada školy, Pedagogická rada, vedenie školy a
metodické orgány, Rodičovská rada. Ziaci našej ZS navštevujú aj Základnú
umeleckú školu v Tlmačoch (29 žiakov),v Leviciach (5 žiakov) a Zlatých
Moravciach (1 žiačka). Každá aktivita prispieva k šíreniu dobrého mena ZS
akoaj obce.
V ZS už 13.rok úspešne pracuje divadelný súbor ZABKA pod vedením Mgr.
Nikolety Kováčikovej. Súbor má 34 členov. Predstavuje sa vystúpením
ľudových rozprávok moderným štýlom. V súčasnosti nacvičujú rozprávku
Traja zhavranelĺ bratia.
V ZS je súčasný stav 134 žiakov.
Počet pedagógov je 10 okrem riaditeľky a zástupkyne. Prevádzkoví
zamestnanci: 9, vychovávateľka :1, asistentky sú 3. Novinkou je Ziacky
parlament schválený 4.10.2019. Pripravuje podujatia alebo sa spolupodiel‘a
na činnosti školy. Pracujú v zložení: Zuzana Brezánska - predseda, Andrej
Hamara -podpredseda. Vedúcou je Mgr. Zofia Havranová a pracuje v ňom
aj riaditeľka školy.
Podujatia má ZS zapísané vo svojej kronike a pri spolupráci s obecnými sú
zapísane podľa dátumu konania v mesiacoch a dňoch.

Materská škola
Zástupkyňa Jana Polomčáková pre dlhodobú PN je zastupovaná
Stanislavou Chlebovou, ktorá má ukončenú atestáciu 1.stupňa.
Počet detí: 34 a k 30.6.2019 bol stav 35 detí. Do ZS od septembra pre šk.
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rok 2019-2020 nastúpi 10 detí. Počet zamestnancov: pedagogický 4, z toho
zastupujúca 1, nepedagogický 1.
Vzdelávanie sa uskutočňuje podľa Státneho vzdelávacieho programu pre
predprimárne vzdelávanie ako projekt „Bystrá rybka“ a interný projekt
„Prevencia obezity detí“ a projekt „Detský vodičák“. V rámci regionálnej
výchovy pracuje detský folklórny súbor Galibášik od roku 2000. Pracuje so
4-6 ročnými deťmi. Snahou pedagógov je vštepovať deťom lásku k folklóru,
spoznávanie časti krojov. Mnohé deti majú svoje vlastné kroje a vystupujú
v nich na róznych podujatiach doma aj mimo obce, na okresných a
obvodných prehliadkach. Vedúcou súboru je Stanislava Chlebová. Okrem
aktivít v rámci obce majú aj svoje školské a nie ich je málo, sú zapísané v
ich kronike.

Samospráva, činnost‘ a aktivity

Samospráva pracuje pod vedením starostky obce a poslancov OZ, ktorí boli
právoplatne zvolení v posledných komunálnych voľbách.
Obecné zastupiteľstvo zasadá podľa vopred vypracovaného a schváleného
plánu práce v prípade potreby je aj mimoriadne zasadnutie. Všetky plány,
dopInky, správy, uznesenia, zápisnici sú uložené na OcU. V roku 2019 OZ
zasadalo 9 krát v nasledovných termínoch: OZ 2/2019 dňa 29.1.2019, OZ
3/2019 17.3.2019, OZ 4/2019 16.4.2019, OZ 5/2019 25.6.2019 — bob
schválené VZN č.3/2019 uznesením č.86/6/2019 jednorazový finančný
príspevok vo výške 100,- Eur pri narodení dieťaťa. Musia byt‘ dodržané
predpísané podmienky. Platnosť od 10.7.2019, tiež bola uznesením
č.95/6/2019 schválená kronikárka s ročnou odmenou 300,- Eur. OZ 6/2019
13.8.2019, OZ 7/2019 30.9.2019, OZ 8/2019 14.10.2019, OZ 9/2019
10. 12.2019.

Obecná rada
Bola zvolená z radov poslancov v nasledovnom zložení: Jozef Mäsiar, Ing.
Peter Hríbik, Ing Dušan Huszár a Rada školy za zriad‘ovatel‘a v
nasledovnom zložení: Ing. Erik Kúdela — predseda, Jozef Mäsiar, Ing. Peter
Hríbik a Michaela Lacková — členovía.
Zvolávať a viest‘ zasadnutia bol poverený a schválený Jozef Mäsiar v
zmysle zákona č.369/1990 Zb.o obecnom zriadeni. Za sobášiaceho bol
schválený Ing. František Vyskočil. Zástupcom starostky obce bol poverený
Ing. Dušan Huszár. Hlavný kontrolór je Ing. Milan Obický. Počet
zamestnancov OcU vrátene starostky obce je 9.

Zamestnanci Obecného úradu
V roku 2019 pracovali na Obecnom urade

- Anna Smadišová — účtovníctvo, dane miestne poplatky
- Mgr. Lenka Kubasová — matrika, osvedčovanie podpisov a listin,

register obyvateľov, rozhodnutia o doručení súpisných čísel,
evidencia SHR, rybárske lístky

- Blažena Švecová — správá majetku a budov, zmluvy na krátkodobý
prenájom, materiálno-technické zabezpečenie podujatí, hlásenie
opráv a porúch, hlásenia do obecného rozhlasu
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- Ing. Andrea Krištofová — životné prostredie, TKO a separácia, Zberný
dvor, opatrovatel‘ská služba, MOS 10,12

- Ing. Kristína Hercová — pracovník prvého kontaktu, žiadosti,
informácie, podnety, podateľňa, hlásenie do obecného rozhlasu,
kopírovacie služby, prihlásenie-odhlásenie psov

- Ing. Miroslava Kubicová — administratívna pracovníčka, sekretariát
starostky obce, agenda zasadnutia OZ, projekty

- Ing. Milan Horňáček — stavebné konanie, výrub drevin, investičné
akcie obce

- Miroslav Považan — koordinátor obecných služieb, zabezpečovanie
poriadku a čistoty v obci, vymeranie hrobových miest, prevádzka
zberného dvora

Komisie pri obecnom zastupiteľstve

K úspešnému plneniu programu obce sú nápomocné komisie, ktoré boli
schválené OZ dňa 29.1.2019:

Komisia kultúry a školstva, mládeže a športu
- predseda Ing. František Vyskočil
počet členov 6 (Ing. Erika Brezánska, Jozef Lulčo, Michaela Lacková,
František Kováč, Eva Sulačeková, Marek Uhnák,)
Stretávajú sa podľa potreby pri organizovaní kultúrnych a športových
podujatí. Na zasadnutia pozývajú aj predstaviteľov organizácií, zástupcov
školy a tých čo sa podieľajú na príprave podujatí.

Ekonomická komisia
— predseda Ing. Peter Hríbik,
počet členov 6 (Ing. Ivana Havranová, Ing. Dušan Huszár, Ing. Andrea
Krištofová, Ing. Ružena Lúpalová, Ing. Zuzana Oravcová, Ing. Rastislav
Uh n ák)
Za svoj ciel‘ si stanovila kontrolu a efektívne vynakladanie s finančnými
prostriedkami obce, pripomienkovanie rozpočtu, stanovenie pravidiel na
prideľovanie dotácií, určovanie poplatkov a daní. Za rok 2019 zasadala 4
krát.

Komisia sociálnych vecí a zdravotníctva
— predseda Ing. Miloš Bagola
počet členov 4 (Daniela Holečková, Ľubica Kováčová, Mgr. Anna Berkešová,
Blažena Svecová)
Je zriadená ako poradný a podporný orgán miestnej samosprávy v sociálnej
a zdravotníckej oblasti. K 30.11.2019 zasadala 3 krát. Témou ich stretnutí
je oboznámenie sa s Iegisiatívnym rámcom a povinnost‘ami obce,
prerokovávanie návrhu aktivít, ukončenie prevádzky zubnej ambulancie,
využitie jej priestorov, preskúmanie možnosti vžhiku sociálneho podniku,
odmeňovanie pri významných jubileách, darcovstvo krvi, možnosť
zamestnania znevyhodnenych občanov a rozširenie služieb v obci
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Komisia ochrany verejného záujmu
— predseda Ing. Erik Kúdela
počet členov 2 (Ing. Miloš Bagola, Juraj Harmady)
Sleduje dodržiavanie ústavného zákona 357/2004 Z.z. O ochrane
verejného záujmu pri výkone funkcii verejných funkcionárov.

Komisia výstavby, životného prostredia a verejného
poriad ku
— predseda Jozef Mäsiar
počet členov 5 (Dalibor Danihel, Ing. Juraj Košáň, Ing. Radomír Havran, Ing.
Dušan Huszár, Stanislav Kinči)
Do 30.11.2019 zasadala 3 krát a mala niekoľko stretnutí pri riešení
individuálnych podnetov ako stav budov, výstavba bytových jednotiek,
projekt kanalizácie, vybudovanie optickej siete. V oblasti životného
prostredia to boli riešenia pre pravidlá pri nakladaní s domovým odpadom,
čierne skládky, osvetou triedenia odpadu pre deti na podujatí „Hurá
prázdniny“, organizovali a zúčastňovali sa brigád na úprave verejných
priestranstiev.

Obecné novifly KRIVÍN
Obec obnovila vynIe obecneho občasnika KRIVIN V roku 2019 vyšli tri
čísla. Redakčná rada pracovala v nasledovnom zložení: Ing. Daniela
Trňanová MBA, Ing. Erika Brezánska, Mgr. Lenka Kubasová.

Zberný dvor (ZD)
V záujme zlepšovanie kvality životného prostredia bol vybudovaný Zberný
dvor. Projekt sa začal realizovať v roku 2017 a ukončený bol v roku 2018. V
roku 2019 bol uvedený do prevádzky. Odpad, ktorý je možný odovzdať:
papier, sklo, elektrospotrebiče, objemný odpad — DSO -kovy, pneumatiky.
Bali rozšírené miesta na separáty pri cintoríne a budove pošty. Vypracovaný
je Prevádzkový poriadok pre ZD. Dvakrát do roka sú pre čistenie obce
pristavené veťkokapacitné kontajneri, ktoré slúžia pre neseparovaný odpad.

Obmedzenia pri jednotlivých separátoch
Názov množstvo
Papier a lepenka bez obmedzenia
Sklo bez obmedzenia
Biologicky rozložiteľný odpad 60ton/rok za celú obec
Vyradené elektrické a elektronické
spotrebiče 2ks/domácnost‘
Drobný stavebný odpad (DSO) 1000 kg na domácnosť

bez obmedzenia
Objemnýodpad 2X/rokldomácnosť
Pneumatiky 4ks/rok/domácnosť

Kovy

Projekt spolufinancovaný Európskou úniou.
Názov projektu: Separovaný zber komunálneho odpadu v obci Rybník.
Operačný program: Kvalita životného prostredia
Zaznamenaná výška: 403 274,43 Eur
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Dátum začatia realizácie projektu: 09/2017
Dátum ukončenia projektu :04/2018

Prehľad separátov za rok 2019 — spoločnosť TATIAR
- potvrdený papier 9 612 kg
- vyzbierané plasty 14 023 kg
- vytriedené plasty 8 044 kg
- vytriedené sklo 29 770 kg
- vyzbierané kovy 970 kg
- vyzbierané elektro jar 2 641 kg
- vyzbierané elektro jeseň 1 695 kg
- tuhý komunálny odpad 289 865 kg

Rekonštrukcia obecných budov
V rámci rekonštrukcie budov bola vykonaná oprava strechy školskej bytovky
firmou IZOKLAMP — Ladislav Lieskovský. Na základe zmluvy 1/2019 v
hodnote 14 366,93 Eur. Termín zahájenia 26.08.2019, ukončenie
08.09.2019 so zárukou 5 rokov odo dňa odovzdania.

Diqitalizácia obce
Spoločnosť Slovak Telekom rozširuje svoje optické pokrytie. Občania móžu
využiť mimoriadnu ponuku a získať vysokorýchlostný internet stabilný
Magio a Magio televíziu v HD kvalite.

Parkovacie plochy
Na dočasné parkovanie motorových vozidiel bola pri cintoríne vybudovaná
spevnená plocha.

Podpora činnosti orqanizácií a spolkov formou
dotácií z obce
Obec v rámci možností podporila spoločenskú činnost‘ v roku 2019
nasledovne:
OFK 6 000,- Eur
OZ Spoznávame svet a Slovensko 600,- Eur
Pol‘ovnícke združenie 750,- Eur
SAKAF 1 000,- Eur
Vinohradnícky spolok 650,- Eur
ZO JDS 850,- Eur

Podpora sociálne slabým rodinám
V rámci potravinovej pomoci bob rozdelených domácnostiam 10 balíkov
(13,5kg/l balík) zložených z 21 druhov potravín a za podpory Slovenského
červeného kríža.
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Zapojenost‘ obce do výziev na zĺskanie dotácií

Ukončené projekty:
Remeslá a práce v čilejkárskej oblasti — poskytovatel‘ Fond na
podporu umenia v čiastke 2 000 Eur spoluúčast‘ obce bola 106,50 Eur,
realizátor Obec Rybník, projekt bol ukončený 24.11.2019.

Projekty podporované z dotácie NSK:
Deň otvorených pivníc 15.6.2019 - bola poskytnutá dotácia vo
výške 1 800,- Eur spoluúčast‘ obce 180,- Eur
Rybnícke vinobranie 7.9.2019 - dotácia I 300,- Eur,
Rybnícka 10-tka 16.11.2019 - dotácia 1 700,- Eur

Spoločenská rubrika

Počet obyvateľov k 31.12.2019 spolu 1 418,
z toho

• muži 702
• ženy 716

Počet narodených detí 16
Počet zomrelých 18
Uzavreli manželstvo 6
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Zoznam skratiek

Slovenská republika (SR)
Slovenská národná rada (SNR)
Česká a Slovenská federatívna republika (CSFR)
Organizácia spojených národov (OSN)
Rada Európy (RE)
Európska únia (EU)
Slovenský hydrometeorologický ústav (SHMU)
Obecný úrad (OcU)
Obecné zastupiteľstvo (OZ)
Slovenské energetické strojárne (SES)
Elektrárne Mochovce (EMO)
Kultúrny dom (KD)
Miestny odbor Matice slovenskej (MO MS)
Základná organizácia Jednoty dóchodcov Slovenska (ZO JDS)
Domov sociálnych služieb (DSS)
Rodičovské združenie (RZ)
Základná škola s materskou školou (ZŠsMS)
Základná umelecká škola (ZUS)
Strany pri volbách:
Progresívne Slovensko (PS)
Smer sociálna demokracia (SMER — SD)
Kotleba Ľudová strana naše Slovensko (ĽSNS)
Strana a solidarita (SAS)
Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti (OĽANO)
Kresťansko-demokratické h nutie (KDH)
Nitriansky samosprávny kraj (NSK)
Slovenské národné povstanie (SNP)
Ľudový dom (ĽD)
Folklórna skupina (FS)
Folklórne slávnosti (FS)
Oblastný futbalový zväz Levice (OBFZ) (ObM-OBFZ — sú žiaci
Organizovaná futbalový klub (OFK)
Západoslovenský futbalový zväz (Z5FZ)
Pofovnícke združenie (PZ)
Stolnotenisový klub (STK)
Majstrovstvá Slovenskej republiky (MSR)
Národná asociácia amatérskych kulturistov (NABBA)
Združenie klubov, asociácií ako NABBA — podpora športovcov (SAKAF)
Zberný dvor (ZD)
Tuhy komunalny odpad (TKO)
Drobny stavebny odpad (DSO)
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SYMBOLY OBCE

Erb obce

pečat‘ obce vlajka obce
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Použitá literatúra:

- História školy - PaedDr. Viliam Kotrus — Viktor Kiš, Vydavateľstvo
KT Komárno 234/2006

- Rybník - Viktor Kiš, Vydavateľstvo KT Komárno 269/2008

- Rybník Historicko-národopisná monografia — Ján Horniačik
Vydavatel‘stvo KT Komárno 301/2010

- Ako zrno v zem i- Ľuboš Martíny životopisy kňazov spätých
s farnosťou Rybník, Vydavateľstvo PRIMAPRINT 2017

- Ako to bob vol‘akedy okolo Slovenskej brány - Ondrej Krajči,
Vydavateľstvo GOODWIND s.r.o. Bratislava 2018

Ďalšie zdroje informácií:

Osobné a telefonické kontakty, e-mail, web stránka obce, facebook,
zápisnice obecného zastupiteľstva, obecné noviny Krivín — apríl, august
a december 2019, regionálne noviny Slovenská brána a MY Levice,
Praktická príručka pre kronikárov — Agáta Krupová, Vladimír Pirošík,
Ľubica Kováčová.
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Životopis

Narodila som sa 31.5.1950 v Čajkove okres Levice. Pochádzam
z malorol‘níckej rodiny, rodičia pracovali v miestnom Jednotnom
rol‘níckom družstve. Už nežij ú. Mám jed ného brata, ktorý žije v Caj kove
a je už na dóchodku.
Základnú devät‘ročnú školu som navštevovala v Cajkove v rokoch 1 956-
1965. po jej ukončení som študovala na Strednej priemyselnej škole
chemickej v Banskej Stiavnici (v rokoch 1965-1969).
Od 13.1.1970 som pracovala v závode Kozmetika Levice ako laborantka,
vedúca laboratória ako aj pracovníčka obchod ného úseku.
V rokoch 1970-1974 som pracovala v mládežníckej organizácii
a v rokoch 1971-1975 ako poslankyňa Západoslovenského krajského
národného výboru (ZsKNV) za okres Levice a v rokoch 1975-1979
poslankyňa Okresného národného výboru (ONV Levice) za obec Rybník,
kde som sa v roku 1974 vydala. Všetky funkcie som vykonávala bez
politickej príslušnosti.
Mám dve dospelé deti, manžel Jozef pracoval v SES Tlmače ako technik
a neskór ako majster výroby. Zijeme v Rybníku a sme na důchodku.

Mária Havranová
kronikárka
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Príloha č.1

Prĺhovor starostky obce
Ustanovujúce OZ 21.12.2018

Vážení páni poslanci, milí hostia, obyvatelia našej obce!
V sobotu 10. novembra t.r. sa uskutočniii komunálne voľby, v ktorých ste
mali možnost‘ slobodne vyjadriť svoj názor a zvouť si predstavitel‘ov obce,
ktorým döverujete. Každý z kandidátov mal možnosť predstavit‘ svoju víziu,
akým štýlom a smerom chce prispieť k rozvoju našej obce. Mojou víziou je
vykonávať svoju činnosť zodpovedne a naplňať stanovené cieie tak, aby
boii presadzované záujmy väčšiny obyvateľov obce, nieien jednotlivcov.
Verim, že řia základe týchto vízií, ale najmä na základe vykonaných skutkov
ste rozhodli v prospech mňa a zvolených poslancov.
Úprimne a zo srdca d‘akujem všetkým Vám, ktorí mi svojím hlasom prejavili
dóveru. Prijímam ju s pokorou a zároveň si pine uvedomujem, že táto
funkcia je len dočasná a prepožičaná. Dakujem Vám za každé povzbudivé
slovo, námet, radu. Ďakujem aj tým občanom, ktorí vo volbách uprednostnili
mého kandidáta, lebo svojou aktívnou účast‘ou vo voľbách jasne prejavili
záujem o veci verejné. Ďakujem aj mojim neprajníkom, Iebo oni sú práve tj,
ktorí ma posúvajú vpred, ked‘ ma nútia zdolávať rózne prekážky. Osobitné
poďakovanie patrĺ Tým z Vás, ktorí stáli pri mne a poslancoch na našej
ceste k úspechu, aj napriek róznym úskaliam.. Hovorí Sa, že nie každá
búrka rozvráti zabehnutý život, ale často len vyčistí cestu....

Pod‘akovanie za prácu v prospech našej obce počas l2ročného obdobia
patrí Ing. Králikovi, ktorému prajem v ďalšej pracovnej kariére mnoho
úspechov. Vd‘aka za vykonanú prácu v prospech obce patrí taktiež všetkým
poslancom, ktorí strávili v obecnom zastupiteľstve predchádzajúce roky,
pracovníkom obecného úradu, zástupcom školy, organizáciám
i jednotlivcom. Ďakujem aj starostom a pracovníkom samospráv z okolitých
obcí, za ich podporu a pomoc v období od konania volieb až do dnes. Moja
vd‘aka patrí v neposlednom rade mojej rodine, ktorá mi vytvára veľmi dobré
podmienky pre prácu v prospech našej obce.
Vážení prítomní, dnes sme sa zišli na ustanovujúcom verejnom zasadnutl
obecného zastupiteľstva v novom volebnom období 2018 - 2022. Pred
chvíľou sme sa slávnostným sľubom zaviazali nasledujúce 4 roky pracovat‘
pre našu obec. Vjem, že budem starostkou, ktorá sa stará, chráni
a dodržiava zákony a nariadenia. Som presvedčená o aktívnej spolupráci s
obecným zastupiteľstvom, lebo len spoločnými silami móžeme dospieť k
úspechu a rozvoju našej obce. Chcem vrátit‘ poslancom, učiteľom a
pracovníkom obce patričnú úctu a prajem si, aby svoju prácu vykonávali s
laskou ku svojej obci a prpťospech obce a vačšiny jej občanov
Vážení páni poslanci, Dovóľté mi zablahoželať Vám k zvoleniu za posiancov
a vysloviť presvedčenie, že v nasleďujúcich štyroch rokoch spoločne
urobíme maximum v prospech našej obce. Vjem, že každý Vás prijai svoj
mandát poslanca zodpovedne. Poznám Vás ako dobrých ‘a spoľahiivých
ľudí, a to nieien po stránke ľudskej, ale i odbornej. Stali sme sa spoiočne
novými správcami obce Rybník a našim poslaním je pamätať na tých, ktorí
nám to umožnili. Na našich občanov.
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Vážení prítomní, dovoľte mi vyslovit‘ jedno prianie. Ak chceme — a my
chceme - aby naša obec napredovala a nešili sa vecné problémy, je
potrebná aktívna spolupráca obce a jednotlivcov, združení, spolkov. Möžu
existovať rózne pohľady na konkrétne témy, no problémy sa majú nešit‘ na
póde zastupiteľstva alebo v komisiách a nie niekde inde, kde to nepatrí.
Preto Vás prosím, nevyhľadávajme senzácie, nešírme dezinformácie — ja
i poslanci sme tu pre Vás a dvere ObU sú pre každého otvorené. A ak by
u niekoho z nás nastala tendencia „uletieť“ z každodennej reality, ste to
práve Vy občania, ktorí nás móžu rýchlo „vrátit‘ späť k zemi“...
Na záver mójho príhovoru mi dovoľte Vám a Vašim rodinám popriat‘
požehnané Vianočné sviatky, prežite ich v pokoji a radosti, v kruhu svojich
najbližších. Do nadchádzajúceho roku 2019 Vám prajem veľa zdravia,
rozumného optimizmu, osobné a pracovné úspechy, no najmä čo najviac
dobrých ľudí okolo seba.
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Príloha č.2

Novoročný príhovor starostky obce
2019

Vážení občania!

dovol‘te mi, aby som sa Vám prihovorila pri príležitosti nového roku 2019.
1. januára 1993 vznikla na základe ústavného zákona schváleného
Federálnym zhromaždenhm Ceskej a Slovenskej federatívnej republiky
samostatná Slovenská republika.
Dnes si pripomíname 26. výročie vzniku Slovenskej republiky a zároveň
vstupujeme do nového kalendárneho roka.
Nový rok je časom kedy hodnotíme to, čo sme uplynulý rok zažili, vykonali,
či nestihli urobit‘. Preto i ja využívam túto príležitost‘ poďakovať sa Vám
občanom, ktorí ste v uplynulom roku akoukoľvek formou a mierou prispeli
k zveľadeniu našej obce, jej obohateniu, kultúrnemu, spoločenskému
i duchovnému.
Nový rok však znamená i začiatok nových plánov, predsavzatí a cieľov,
ktoré by sme počas nastávajúcich dní chceli uskutočniť.
Mojím prianím je, aby sa vzájornná spolupráca a každá aktivita smerujúca
k rozvoju obce ešte znásobila. lsť správnou cestou si vyžaduje umenie
kompromisov, umenie presvedčiť sa navzájom o správnosti krokov a prijat‘
spoločne správne rozhodnutia, posúdit‘ vopred dósledok svojho konania a
vediet‘ fiest‘ aj zodpovednosť. Som presvedčená, že spoločne s Vami sa
nám bude darit‘ naše ciele správne realizovat‘.
Vážení občania,
V novom roku 2019 Vám želám predovšetkým pevné zdravie, Božie
požehnanie a veľa úspechov v pracovnom i osobnom živote. Prajem Vám,
aby ste mali rodinu, ktorá bude Vašim útočiskom, aby ste mali susedov, ktorí
Vám radi pomóžu a priateľov, ktorí aj bez slov vedia čo Vás teší, alebo trápi.
Prajem Vám šťastný nový rok 2019!

51



KRONIKA OBCE RYBNĺK 2019

Príloha Č. 3

Prepis relácie -Anna Klepáčová
Rádio Regina Bratislava

Relácia „Zvony nad krajinou“ — apríl 2015
Redaktor Michal Herceg, Hana Michalčíková
Relácia bola zameraná na činnost‘ a život obyvateľov ako aj kultúrne
pamiatky obce Rybník
Uvádzam prepis rozhovoru s pani Annou Klepáčovou a redaktorkou.

Redaktorka (Red.):
Ked‘ sa miestnych opýtate, čo by ste si v dedine mali pozrieť, väčšina Vás
pošle do kostola. Taký, aký je v Rybníku nenájdete len v troch obciach na
Slovensku. Výnimočný je tým, že vznikol z vóle samotnej panovnĺčky Márie
Terézie. Hrdá je naň aj Anna Klepáčová.
Anna Klepáčová (A.KL.):
V roku 1771 bol v Rybníku postavený kostol k úcte k Najsvätejšej Trojici. To
bol ako farský kostol a prichádzali sem veriaci z Veľkých Kozmáloviec,
z Tlmáč, to sa sem chodilo na Trojicu, po Veľkej noci no a takto chodilo sa
do hostiny. To prišli na koňoch a na vozoch a na hintove, čo boli možnejší,
to sa išlo na svätú omšu a už potom, kto mal rodinu zostali aj na hostinu.
Red.:
Pani Klepáčová Vy ste hovorili, že tu platila taká zásada, obyčajne to býva
v dedinských kostoloch, že každý má vyhradené svoje miesta a keď prišli aj
ti z mých obcí, museli sedieť inde ako Rybničania.
A.KL.:
Ano, lebo vchod do kostola je z dvoch strán schodište no a po pravej strane
kostola, ked‘ vychádzame boli tlmačské schody, to sa tornu aj tak povedalo
a po ľavej strane rybnické. No takže už každý ako prišiel tou stranou tak sa
zostávalo aj v kostole no ale ako deti a mládež to bob väčšinou v uličke
v hlavnom vchode no a už potom ženy staršie, tie si sadabi ale vždy tak bob
trošku vyhradené pre tlmačianky.
Red.:
Platila tu tiež zásada, kto pride na omšu ten spieva? Bol taký spevavý aj
kostol v Rybníku?
A.KL.:
Áno, v Rybníku mali sme šťastie na pánov organistov, lebo ešte ja ked‘ som
chodila do školy, tak sme mali pána riaditeľa, organista bol, ráno sa išlo do
kostola a potom do školy. Organ máme kvalitný, už teraz aj opravený,
v Rybníku sa na to držalo. Potom sme mali pána organistu pána Titurusa
no a ten bol veľký odborník, ešte aj pána dekana čo sme mali ROKA, on
vyšiel pred ambón a odspievab a v Rybníku sa všetky pesničky
z Jednotného katolíckeho spevníka spievali čo ešte Schneider Trnavský
a boli známe tie piesne a potom Benedikt Sblöši.
Red.: Váš slávny rodák
A.KL.:
O Najsvätejšej Trojici je taká známa. Boli aj také originálne, dedinské, čo
ani neboli v pesničkách. Takú starú pani modleníčku sme mali, dožila sa
vyše 100 rokov, ku každým sviatkom skoro mali pesničku.
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Red.:
Takáto vlastná tvorba to bola.
A.KL.:
Tej vd‘ačíme za veľa.
Red.:
Kroje to je nielen naša minulosť, ale to je ešte aj súčasnosť a ked‘ sa
obraciame k minulosti tak kvóli tornu, že kroje predstavovali vlastne to
najkrajšie, čo ruky našich žien v minulosti vytvorili a takouto zručnou
majsterkou je aj paní Anna Klepáčová v Rybníku, ktorá robí čepce, niektoré
tu máme aj pred sebou, ktoré predstavujú nespočetné množstvo úplne
drobunkej precĺznej roboty, z drobných korálok, doma robené blingáče. Vy
ma doplňate.
A.KL.:
To bola moja srdcovka od malička. Tu sme začali chodiť do školy, lebo
dievčatá, moje spolužiačky nosili kroj, len ja a sesternica sme mali pánske
šaty. Tým dievčatám ja som ten kroj vždy závidela, aj na prijĺrnanie ked‘ išli,
oni boli už vyzdobené a my len biele šatočky.
Red.:
Že Vám sa to zdalo také chudobnejšie.
A.KL.:
No pravda a už tie ženy v kroji do kostola, to už bol obdiv.
Red.:
Vy ste videu niekedy doma ako sa kroj vyšíva ? Ako sa pripravuje?
A.KL.:
Nie, len k totke Margete som chodievala, už ked‘ som bola aj väčšia, to bolí
taká najlepšia krajčírka v dedine — Abelovská teta takže tam sme to tak
podchytili — už potom sa to začalo.
Red.:
Koľko ste mali rokov, keď prvý kroj ste začali dávať dokopy?
A.KL.:
A jaj no to na bábiky a už tie veľké čepce no to už takých 20 rokov sa tomu
ven ujem.
Red.:
A Vy máte svoj kroj?
A.KL.:
Nie
Red.:
Len druhým robĺte. Co je typické pre tento rybnícky — tekovský kroj?
A.KL.:
No tak už naj — naj je ten rohatý čepiec, sa tam dáva tvrdý papier, aby to
bob vystužené, aby to tie šnorky všetko udržalo a tornu sa hovorí „rohe“,
tornu tvrdému papieru a bez toho sa ten čepiec nedá zaviazať.
Red
Kolko tych čepcov žena musela mať?
A.KL.:
Tak taký bledý a smutný to len po jednom, to bob drahé vždy. Ten veselý
sa nosil trebárs také tri nedele po svadbe chodila v tom do kostola vyčepená.
Na tom ešte taký veľký, fahký saténový ručník strapcový, lebo na holo
v Čepci sa nechodilo. Tam sú veselé blingáče a tie ozdoby rán iii sa zo šnorky
„kačička“ a až potom okolo samá perla.
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Red.:
Naskladaná stužka, to sa volá kačička?
A.KL.:
Kačička. To ku každému kroju je ručníčok a ked‘ mala smutný čepiec, tak
ten ručníčok bol smutno vyšívaný. Prevládali aj tieto hroznové listy strapaté,
nezábudky, Šípové ruže, to bob aj na košieľkach.
Red:
Všetko z prírody?
A.KL.:
Áno.
Red.:
Vy šijete aj pre dospelých aj pre bábiky?
A.KL.:
No bábiky už potom prišbi do módy, že sa to daruje na svadbu pre mladuchu
a tak už pri tých bábikách sa to zachová naďalej.

Ručne zapĺsala: Mária Havranová, kronikárka obce, 4.1.2020
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